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Orbán Viktor a román miniszterelnökkel tárgyalt 
2023. július 19. – MTI, hirado.hu, Demokrata, Magyar Hírlap, Mandiner, PestiSrácok.hu, 

Világgazdaság.hu, Telex.hu 

Magánebéden fogadta Orbán Viktor miniszterelnököt Marcel Ciolacu román kormányfő 

szerdán Bukarestben - tájékoztatta az MTI-t Havasi Bertalan, a miniszterelnök sajtófőnöke. A 

két kormányfő kötetlen beszélgetést folytatott a kétoldalú és az európai ügyekről. Orbán Viktor 

Bukarestből Tusnádfürdőre, a 32. Bálványosi Nyári Szabadegyetem és Diáktábor helyszínére 

utazik tovább - közölte a sajtófőnök. A magyar miniszterelnök a rendezvényen hagyományosan 

beszédet is tart, erre szombaton délelőtt kerül sor. Ez egy szép barátság kezdete – írta a 

találkozóról kitett Facebook-bejegyzésében angolul a magyar miniszterelnök. 

 

Semjén Zsolt megköszönte a csíkkarcfalvaiak nemzethűségét 
2023. július 22. – MTI, Hirado.hu, Szekelyhon, Kronika 

Az ember lélek-szellem-test összetettségéből áll, a magyar kormány támogatásai ezt tükrözik, 

a templomoktól az iskolákon át a sportcsarnokokig - mondta Semjén Zsolt miniszterelnök-

helyettes szombaton Csíkkarcfalván, a Székelyföldi Jégkorong Akadémia sportkollégiumának 

avatóján. Semjén Zsolt elmondta, hogy az Orbán-kormány több mint háromezer templomot 

épített, illetve újított fel a Kárpát-medencében, az oktatási rendszert az óvodától az egyetemig 

megújította, a határokon kívül pedig többek között ezer óvodát épített vagy újított fel. 

Hasonlóan fontosnak tekintik a sport támogatását is, elismerve a régi mondás igazságát: ép 

testben ép lélek - fűzte hozzá. A miniszterelnök-helyettes hangsúlyozta, a magyar kormány a 

templomoktól az iskolákon át a sportcsarnokokig mindent támogat, ami a magyar 

megmaradást szolgálja. 

 

Semjén Zsolt Csíkszeredában: „ez a ház a magyar világot jelenti” 
2023. július 22. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

Ez a ház a magyar világot jelenti, és az ilyen kis magyar világok közvetítik az egyetemes magyar 

világ megtartó erejét – mondta Semjén Zsolt miniszterelnök-helyettes a Magyar Ügyek Háza 

szombati avatóünnepségén, Csíkszeredában. A város emblematikus épületét a magyar 

kormány támogatásával vásárolta meg és újította fel az Iskola Alapítvány. Minden 

megtalálható az épületben, ami a magyar világhoz tartozik, és hasonló „kis magyar világokat” 

kell létrehozni a magyarlakta településeken is. Az intézményben a gazdaság fejlesztéssel 

foglalkozó Pro Economica Alapítvány, egy gazdákat segítő szervezet, és a magyar 

állampolgársági ügyeket intéző Eurotrans Alapítvány kapott helyett, melynek a 

nemzetegyesítésben végzett munkáját a miniszterelnök-helyettes külön is megköszönte. „Nem 

titok, hogy nekem ez személyes életcélom is. Édesanyám erdélyi, így tudom, mit jelent az, 
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amikor egy századon keresztül bozgoroznak” – mondta. Történelmi igazságtételnek nevezte, 

hogy a külhoni magyarok nemcsak kulturális, hanem közjogi értelemben is a magyar nemzet 

részévé váltak, és immár „1,1 millió nemzettársunk vált honfitársunkká és polgártársunkká”. 

 

Kövér László: a nemzetegyesítés stratégiai cél, nyitjuk a Hazaváró Irodákat 
2023. július 14. – MTI, hirado.hu, AzÜzlet, Magyar Hírlap, ATV, rtl.hu, hvg.hu, Index.hu,  

A nemzetegyesítés és a külhoni magyarságot érintő támogatások a jelenlegi, gazdaságilag nehéz 

időkben is tovább folytatódnak, továbbá új lehetőséget teremtenek a diaszpórából hazaérkezők 

számára: megnyílnak a Hazaváró Irodák azok számára, akik ideiglenesen vagy véglegesen 

Magyarországra kívánnak települni - mondta Országgyűlés elnöke az AzÜzlet nevű portálnak 

adott, pénteken megjelent interjúban. Kövér László kifejtette: komoly eredménynek tartja, 

hogy a Kárpát-medencei Gazdaságfejlesztési Programmal és a hozzá kapcsolódó aktivitásokkal 

sikerült megerősíteni a külhoni magyar vállalkozókat. A szomszédos országok döntéshozói 

közül is egyre többen felismerik, hogy ez a helyi gazdaság számára is előnyös, mert minden egy 

forint külhonban elköltött gazdaságfejlesztési támogatás legalább két forinttal növeli meg a 

Kárpát-medence GDP-ben mért gazdasági teljesítményét. A házelnök a nemzet határok feletti 

egyesítését kiemelt stratégiai célnak nevezte, azt is jelezve, hogy a nemzetegyesítést tovább 

fogják folytatni, és a külhoni magyarságot érintő támogatások is tovább folytatódnak. 

 

Orbán Viktor a helyszínen szurkolta ki a Sepsi OSK győzelmét a csapat hazai 

bajnoki fordulóján  
2023. július 21. – Krónika, szekelyhon.ro, NemzetiSport 

Orbán Viktor miniszterelnök a helyszínen tekinti meg pénteken este a Sepsi OSK mérkőzését a 

román labdarúgó-bajnokság második fordulójában. A találkozót 1-0 arányban a háromszéki 

csapat nyerte meg. A kormányfő pénteken este Helló, Sepsi! címmel posztolt fotót közösségi 

oldalán, helyszínként a Sepsi OSK Arénát adva meg. Orbán Viktor köztudottan 

futballszurkolónak számít, rendszeresen jár a magyar válogatott mérkőzéseire, ugyanakkor 

nem először jár a 2021-ben átadott sepsiszentgyörgyi futballstadionban. A miniszterelnök 

tavaly júliusban megtekintette a Sepsi OSK-nak az Olimpija Ljubljana ellen vívott Konferencia 

Liga-mérkőzését is. Helyszíni beszámolók szerint a miniszterelnököt pénteken Diószegi László, 

a Sepsi OSK tulajdonosa és Antal Árpád, Sepsiszentgyörgy polgármestere fogadta. A találkozót 

1-0 arányban a háromszéki csapat nyerte meg. 

 

Orbán Viktor az MCC új erdélyi képzési központjában tett látogatást 
2023. július 22. – MTI, Hirado.hu, MagyarHírlap, HírTV, MagyarNemzet, Mandiner 

Orbán Viktor miniszterelnök szombaton délután a Mathias Corvinus Collegium (MCC) 

Kászonjakabfalva mellett létesített képzési központjába látogatott - tájékoztatta az MTI-t 

Havasi Bertalan, a miniszterelnök sajtófőnöke. A veresszéki egykori borvízház Kós Károly által 

1926-ban tervezett épületének megtekintése után Orbán Viktor találkozott az MCC erdélyi és 

magyarországi diákjaival, akik az európai politikai sajátosságairól, a magyar nemzeti 
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érdekérvényesítés lehetőségeiről, a politikusi hivatás kihívásairól, könyv- és filmélményeiről is 

kérdezték a kormányfőt.  
 

Szijjártó: a háború miatt Magyarország meghosszabbítja együttműködését az 

ENSZ Gyermekalapjával 
2023. július 17. – MTI, hirado.hu, Origo.hu, HírTV, PestiSrácok.hu, Mandiner 

Magyarország egy évvel meghosszabbítja az Ukrajnából menekült gyerekek helyzetének 

javítását célzó együttműködési megállapodását az ENSZ Gyermekalapjával (UNICEF), miután 

a háborúnak a kiskorúak a legfőbb áldozatai - jelentette be Szijjártó Péter külgazdasági és 

külügyminiszter hétfőn New Yorkban. A Külgazdasági és Külügyminisztérium közleménye 

szerint a miniszter az ENSZ Gyermekalapjának (UNICEF) ügyvezető igazgatójával folytatott 

megbeszélése után közölte, hogy a harcokban a gyerekek szenvednek leginkább, pillanatok 

alatt megsemmisül a jövőjük, elveszítik a szüleiket, a hazájukat, rommá lövik az országukat. 

"Egyszerűen az ukrajnai gyermekek jövőjének alapvető kérdései válnak teljesen bizonytalanná, 

ezért a gyermekeket kell a leginkább segíteni, én azt gondolom" - fogalmazott, és aláhúzta, hogy 

minél tovább tart a háború, annál több gyerek válik annak áldozatává. Szijjártó Péter arról 

számolt be, hogy ezért is kötött tavaly Magyarország az UNICEF-fel megállapodást, amelynek 

keretében minden létező támogatást megadnak a szomszédos Ukrajnából érkező menekült 

kiskorúaknak, hogy hozzáférjenek az oktatáshoz és az egészségügyi ellátáshoz, illetve ezáltal 

valamiféle esélyük legyen a jövőben. 

 

Szijjártó: Magyarország minden támadás, bírálat és hazugság ellenére is a béke 

mellett fog érvelni 
2023. július 18. – MTI, hirado.hu, Origo.hu, Magyar Hírlap, nepszava.hu, telex.hu, 

Világgazdaság.hu 

Magyarország minden támadás, bírálat, hazugság és álhír ellenére továbbra is az ukrajnai béke 

mellett fog érvelni, ugyanis minél később ér véget a háború, annál több ember fog meghalni - 

jelentette ki Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter az ENSZ Közgyűlésének ülésén 

kedden New Yorkban. A Külgazdasági és Külügyminisztérium közleménye szerint a 

tárcavezető az ukrajnai helyzettel foglalkozó vitán közölte, hogy olyan nemzetet képvisel, amely 

több mint ötszáz napja a háború szomszédságában él, amely már eddig is óriási árat fizetett a 

konfliktusért, amelynek tagjai meghalnak a harcokban. "A magyarok nagy árat fizetnek a 

háborúért, miközben nem terheli őket semmilyen felelősség annak kirobbanásáért" - szögezte 

le. Felszólalásában aláhúzta, hogy a háborúról mindenki vagy majdnem mindenki hasonlóan 

gondolkozik. "Ezt a háborút el kell ítélni. A háború rossz, brutális, és ezért meg kell állítani, 

mert emberek halálával, pusztítással, rombolással jár" - hangsúlyozta. Kiemelte: a nemzetközi 

politika immár több mint egy éve csak arról szól, hogy mit gondol a világ erről a háborúról, 

pedig itt lenne az ideje arról is beszélni, hogy ki mit gondol a békéről, hogyan lehetne elérni 

azt, mi lehetne a megoldás. 
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Szijjártó: nem lesz előrelépés a fegyverszállítások finanszírozásában, amíg az OTP 

az ukrán feketelistán van 
2023. július 20. – MTI, hirado.hu, Magyar Nemzet, PestiSrácok.hu, Demokrata, Népszava, 

Felvidek.ma, Világgazdaság.hu, Index.hu,  

A kormány sem az ukrajnai fegyverszállítás finanszírozására szánt, s eddig is blokkolt 500 

millió euró, sem az újabb javaslat szerinti 20 milliárd euró kapcsán nem hajlandó semmifajta 

tárgyalásra, amíg Kijev le nem veszi az OTP-t a háború nemzetközi szponzorainak listájáról - 

figyelmeztetett Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter csütörtökön Brüsszelben. A 

Külgazdasági és Külügyminisztérium közleménye szerint a tárcavezető az EU-s külügyi tanács 

ülésének szünetében kiemelte, hogy továbbra is háborús hangulat uralkodik Brüsszelben, a 

békéről ezúttal sem volt szó, sőt olyan javaslatot terjesztettek elő, amelynek értelmében a blokk 

a következő négy évben 20 milliárd eurót fordítana az ukrajnai fegyverszállításokra, amiből 

Magyarországra nagyjából 200 millió euró esne. "Ezzel mit is mond az Európai Unió? Hogy 

négy évig még úgyis háborús berendezkedés lesz. Tehát most már nem csupán rövid távon nem 

gondolkodik Brüsszel a békében, hanem már hosszú távon is háborús berendezkedést vizionál 

Európának" - mondta.  

 

Magyar Levente: Erdély egy újabb "szállodaipari gyöngyszemmel" gyarapodott 
2023. július 18. – MTI, hirado.hu, Demokrata, Krónika 

Erdély egy újabb kényelmes, praktikus, minden igényt kielégítő "szállodaipari 

gyöngyszemmel" gyarapodott - állapította meg a Külgazdasági és Külügyminisztérium 

parlamenti államtitkára kedden Marosvásárhelyen, a magyar kormány társfinanszírozásával 

elkészült Hampton by Hilton Hotel avatóünnepségén. A Külgazdasági és Külügyminisztérium 

parlamenti államtitkára és miniszterhelyettese elmondta: a hét éve indított nagyszabású 

gazdaságfejlesztési program egyik ága a magas színvonalú turizmus, az üzleti forgalom 

bevonzására irányuló beruházások támogatása volt. Ennek részeként valósult meg 

marosvásárhelyi a Hilton-beruházás is, nyolc másik kiemelt székelyföldi szállodaprojekttel 

párhuzamosan. Magyar Levente rámutatott: a gazdaságfejlesztési programban a magyar 

kormány csaknem 150 milliárd forinttal támogatta eddig az erdélyi, vagy az Erdélyben 

beruházásokat megvalósító magyarországi vállalkozókat, és ezzel egy 800 millió eurós 

gazdasági érték megteremtéséhez járult hozzá.  

 

Potápi Árpád János: megerősödött a nemzeti összetartozás és a Kárpát-medence 

egysége 
2023. július 14. – MTI, hirado.hu, hír.ma, Karpatinfo.net 

A 2010-ben bekövetkezett radikális nemzetpolitikai fordulat után megerősödött a nemzeti 

összetartozás, egyre inkább egységes Kárpát-medencéről lehet beszélni a magyar kultúra, a 

magyar oktatás, a magyar sport vagy média területén - hangoztatta Potápi Árpád János 

pénteken Maroskeresztúron. A nemzetpolitikai államtitkár a rendezvény fővédnökeként vesz 

részt a Keresztúr nevű települések 23. nemzetközi találkozóján, amelyen 23 település 
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képviselteti magát. Úgy értékelte: a nemzeti összetartozás megerősítése az utóbbi 13 év 

legfontosabb eredménye, amelyhez a templomok, iskolák, óvodák felújítása, építése, a politikai 

intézményrendszer megerősítése mellett az egymástól távol élő magyar emberek közötti 

találkozók rendszeresítése, barátságok kialakulása, a közösségépítés is hozzátartozik. 

Rámutatott: a Berények, a Szentgyörgyök, az Apáti települések is évről évre szerveznek 

találkozót, de a Keresztúroké az egyetlen hivatalosan is bejegyzett szövetség. A 

intézményesülés, hagyományteremtés ötlete 1999-ben a bodrogi, illetve tiszai árvíz kapcsán 

kialakult összefogás nyomán fogalmazódott meg, amikor Balatonkeresztúr és Bodrogkeresztúr 

közösen megszervezte az első találkozót. Potápi Árpád János köszönetet mondott a 

házigazdáknak és az egyesület vezetőinek a Keresztúr nevű települések találkozójának 

megszervezéséért, a Kárpát-medence különböző térségeiből érkezett kulturális egyesületek 

bemutatkozási lehetőségéért, az együvé tartozás élményének erősítéséért. 

 

Potápi Árpád János: az óvodafejlesztési program elsődleges célja, hogy a 

szórványban megerősítsük a magyar nemzetet 
2023. július 17. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Kronika 

A Kárpát-medencei óvodafejlesztési program elsődleges célja az volt, hogy a szórványban, 

például itt, Dél-Erdélyben megerősítsük a magyar nemzetet, megerősítsük a gyerekekben, 

fiatalokban a magyar identitást, és mindent megtegyünk, hogy a magyarság meg tudjon 

maradni - mondta a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért felelős államtitkára hétfőn 

Vajdahunyadon. Potápi Árpád János a dél-erdélyi szórvány végvárának számító városban részt 

vett a magyar kormány támogatásával épült új magyar bölcsőde átadásán. "Köszönjük a dél-

erdélyi magyaroknak azt a kitartást, amellyel a magyar nemzet részeként megmaradtak 

minden nehézség ellenére, hogy kitartottak a magyar anyanyelv, a magyar kultúra mellett" - 

mondta köszöntőbeszédében. Az államtitkár a történelmi magyar egyházak munkáját is 

megköszönte. "Ez nem csak óvoda és bölcsőde, hanem mindenekelőtt római katolikus 

közösségi hely, ahol minden magyarra, szülőkre, nagyszülőkre is számítunk" - mondta. Az 

épületet Kapisztrán Szent Jánosról nevezték el, akinek neve szorosan összefügg a Hunyadi 

családdal, és akinek a nándorfehérvári diadalban is nagy érdeme volt - idézte fel. 

 

Szili Katalin: fontos, hogy a határon túli nemzettársaink is megélhessék 

magyarságukat 
2023. július 15. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, PestiSrácok.hu, Demokrata, Kárpátalja.ma, 

Karpatinfo.net 

Fontos, hogy a határon túli nemzettársaink is megélhessék magyarságukat - hangoztatta Szili 

Katalin miniszterelnöki főtanácsadó szombaton Szarvas-Ezüstszőlőn. A politikus a XXVI. 

Kárpát-medencei nemzetiségi napok és aratónap rendezvényen azt mondta, bár június 4-e a 

nemzeti összetartozás napja, minden olyan alkalom, ahol a Kárpát-medencei magyarság és a 

hazai nemzetiségek együtt tudnak lenni, az összetartozás ünnepe. A Kárpát-medencében "mi 

nemcsak, hogy együtt kell, hogy gondolkodjunk, kiálljuk a békéért, hanem számunkra fontos 

az is, hogy a jövőért együtt tegyünk" - jelentette ki. Hangsúlyozta: az alaptörvény világosan 
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fogalmaz, amikor azt mondja, Magyarország felelősséget visel a határon kívül élő magyarokért, 

ugyanakkor a Magyarországon élő nemzetiségeket államalkotó tényezőnek ismeri el, ami azt is 

jelenti, hogy a nemzetiségek megőrizhetik önazonosságukat, gyakorolhatják nyelvüket, 

hozzájuthatnak anyanyelvi oktatáshoz, kultúrához. "Számunkra ezért fontos az is, hogy mi, 

magunk is küzdjünk azért, hogy határon kívüli nemzettársaink" ugyanezt megélhessék - 

jegyezte meg. Hozzátette: például Szerbia alkotmánya is kimondja, hogy az ott élő 

nemzetiségek államalkotó tényezők, "de ez nincs mindenhol így a Kárpát-medencében". 

 

Szilágyi Péter: az épített örökség tekintetében is az egységes Kárpát-medencei 

tér kialakítására törekszik a magyar kormány 
2023. július 14. – MTI, hirado.hu 

Magyarország kormánya az egységes Kárpát-medencei tér kialakítására törekszik a kultúra, az 

oktatás és a gazdaság mellett az épített örökség tekintetében is - jelentette ki Szilágyi Péter 

nemzetpolitikáért felelős helyettes államtitkár pénteken a felvidéki Gombaszögön, ahol részt 

vett a Gombaszögi Nyári Tábor egyik panelbeszélgetésén. A múltat végleg megőrizni című 

fórumon műemléképületek, az épített örökség megőrzése, a történelmi értékmentés, illetve 

mindezek miértjei és hogyanjai voltak a központi témák. A beszélgetésen a történelmi 

értékmentés fontossága kapcsán elhangzott, hogy Magyarország területén a múlt évszázad 

elején mintegy 1500 kastélyépület volt, jelenleg viszont ennek már csak a fele van meg, ami azt 

mutatja, hogy a 20. század folyamán a műemlékek jelentős veszteségeket szenvedtek. Szlovákia 

esetében még ennél is riasztóbb a helyzet, amit az is mutat, hogy elsősorban a "gazdátlanság" 

hatására az elmúlt negyed évszázadban mintegy kétezer műemlék vált az enyészet martalékává. 

A rossz állapotban lévő, de értékkel bíró műemléképületek megőrzése kapcsán felvetődött, 

hogy azok megvásárlóinak kedvezményekben kellene részesülniük az állam terhére.  

 

Szilágyi Péter: Kalotaszeg a magyar kultúra ékszerdoboza 
2023. július 16. – MTI, hirado.hu, Demokrata, Magyar Nemzet,  maszol.ro, szabadsag.ro 

Kalotaszeg a magyar kultúra ékszerdoboza, a népviselet, a népzene és a népi építészet 

legnagyobb őrzője, nemcsak Erdély, hanem az egész magyar népművészet fellegvára - 

jelentette ki a Miniszterelnökség nemzetpolitikáért felelős helyettes államtitkára vasárnap 

Bánffyhunyadon. Szilágyi Péter a Kalotaszegi Magyar Napokon mondott köszöntőjében 

rámutatott: a rendezvénysorozat ékes bizonyítéka annak, hogy a kalotaszegi magyaroknak 

nemcsak a régi hagyományok megőrzéséhez, de újak teremtéséhez is jó érzékük van. Az 5. 

Kalotaszegi Magyar Napok csúcspontja a vasárnapi felvonulás volt, amelyre 23 kalotaszegi 

település mintegy félezer lakosa öltötte magára színpompás népviseletét. A díszes menet a 

református templomtól vonult a Barcsay-kertbe, ahol a falvak népdalait, táncrendjét is 

bemutatták. Szilágyi Péter beszédében rámutatott: a rendezvény a hagyományőrzés 

ünnepének is nevezhető, a Kolozsvárhoz közeli térségben a népviselet, népi szőttesek, népdalok 

nem "poros emlékek", hanem élő valóság, a helyiek büszkén ünneplik magyarságukat, ezért 

"felemelő érzés" a részesének lenni. Emlékeztetett, hogy a világon élő 15 milliós magyarság 

számára a nyelv mellett a hagyományok és a kultúra jelenti a legszorosabb köteléket. 
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Hangsúlyozta: a magyar kormány célja, hogy minden magyar - bárhol is éljen - érezze, 

ugyanolyan megbecsült tagja a nemzetnek. "A legnehezebb időben sem engedjük el 

nemzettársaink kezét, és továbbra is hiszünk a magyar nemzet határokon átnyúló, átívelő 

egységében" - fogalmazott. 

 

Latorcai Csaba: a Rákóczi Táborban lélekben megvalósul a nemzet egyesítése 
2023. július 20. – MTI, hirado.hu, Magyar Hírlap, Demokrata 

Latorcai Csaba, a Területfejlesztési Minisztérium parlamenti államtitkára csütörtökön 

Sátoraljaújhelyen a Déryné Színjátszó Tábor ünnepélyes megnyitóján arról beszélt, hogy a 

Rákóczi Táborban lélekben megvalósul a nemzet egyesítése. Az államtitkár úgy fogalmazott, 

amikor a táborból lenéz a tájra, úgy érzi, nincsenek fizikai, politikai határok, és az egész Kárpát-

medence egy nagy egységet alkot, ezért szimbolikus a helyszín. A rendezvényen részt vevő 

anyaországi és határon túli magyar fiatalok azért jöttek össze a táborban, "mert éreznek 

magukban erőt és vágyat arra, hogy kipróbálják színészi, dramaturgi képességeiket" - 

hangoztatta a politikus. Hozzátette, a diákok ezzel továbbviszik azt a kultúrát, melyet a magyar 

emberek a Kárpát-medencében ezer éve adnak át generációról generációra. Az államtitkár 

köszöntőjében kiemelte, a török megszállás után az Alföldről felhúzódva "maroknyi ember 

mentette át a magyar kultúrát" Sárospatakon, Tokajban és Sátoraljaújhely környékén.  

     
Magyarok Kenyere Program: készen állnak a bihari fogadópontok 
2023. július 14. – Bihari Napló 

Felkészültek a Magyarok kenyere program keretében felajánlott búzaadományok fogadására a 

Partiumi Falugazdász Hálózat munkatársai és együttműködő partnerei. Bihar megyében 27 

gyűjtőponton fogadják a jótékonysági programhoz csatlakozó gazdák búzaadományait. 2022-

ben a partiumi falugazdászok felhívására Bihar, Szatmár, Szilágy és Máramaros megye magyar 

lakta vidékeiről közel félezer gazda 64.730 kilogramm búzát és 1100 kg lisztet adományozott. 

Ezen felül 6200 lej pénzadomány is érkezett, amivel összességében 30 gyermek- és szociális 

otthon évi kenyérszükségletének biztosításához járultak hozzá. Kovács Szabolcs, a Partiumi 

Falugazdász Hálózat szervezeti vezetője szerint nem azon van a hangsúly, hogy hány tonnát 

adományoznak a gazdák, fontosabb az, hogy hány ember adja össze ezt a búzát. „A cél 

szempontjából számunkra ugyanolyan fontos az is, aki csak 10-20 kiló búzát adományoz, hisz 

ugyanúgy magáénak érzi a programot, mint az, aki több tonnával járul hozzá” – hangsúlyozta. 

 

Bérbe vette az Angyalkert napközi udvarát a csíkszeredai önkormányzat  
2023. július 14. – szekelyhon.ro 

Soron kívüli ülésen döntöttek a csíkszeredai önkormányzati képviselők pénteken arról, hogy a 

nemrég felépült Angyalkert napközi udvarát bérbe veszik a Szent Kereszt Plébániától 25 évre. 

A város korábban már átvette a napközi épületét szintén 25 évre, ezzel az utóbbi döntéssel 

pedig az udvar is önkormányzati ügykezelésbe került. Ősztől ugyanis az Angyalkertben is 
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elindul a tanév több csoporttal, illetve a felújítás alatt álló Micimackó Óvoda három csoportja 

is ide fog járni ideiglenesen, amíg be nem fejeződnek az átépítési munkálatok a Mihail 

Sadoveanu utcai székhelyüknél. Az Angyalkert napközit a Szent Kereszt Plébánia építette fel a 

Szív utcai területére Magyarország Kormányának támogatásával. A munkálatok 2020-ban 

kezdődtek, idén ősszel pedig a Kis Herceg Óvoda égisze alatt el is kezdi működését.  

 

Sókristályról elnevezett csúszdás szálloda Szovátán  
2023. július 14. – szekelyhon.ro 

Az elmúlt negyven év legnagyobb turisztikai beruházása valósult meg Szovátán, ahol pénteken 

késő délután ünnepélyes keretek között felavatták a wellness-szel és kis akvaparkkal is 

rendelkező Crystal szállodát. A befektetést a magyar állam is támogatta a Pro Economica 

Alapítványon keresztül. A sókristályról elnevezett Crystal turisztikai egységet, ami a maga 

nemében egyedi Szovátán, de Székelyföldön is, Káli Zoltán vállalkozó, a fürdőtelepen lévő 

Maros szálloda és a Káli étterem tulajdonosa álmodta meg, és ő pályázott a Pro Economica 

Alapítvány által meghirdetett szálláshelyfejlesztési kiírásra. A szülőföldön való megmaradást 

szolgálja ez a beruházás is, amelyet a magyar kormány támogatott a Pro Economica 

Alapítványon keresztül – mondta Kiss-Parciu Péter, a Külgazdasági és Külügyminisztérium 

helyettes államtitkára, aki örömét fejezte ki azért, hogy ott tudott lenni a tervezésnél és a 

beruházás befejezésénél is. Kiemelte: Románia Magyarország számára fontos gazdasági 

partner, és azt szeretnék, hogy az ilyen jellegű beruházásokkal segítsék a helyi közösségeket. 

Elmondta, ez a nagyberuházás egyike annak a kilencnek, amelyet a Pro Economica 

Alapítványon keresztül támogatott a magyar kormány.  

 

Büntetlenül megúszták az úzvölgyi fakeresztállítást Tîrnoveanuék  
2023. július 15. – Krónika 

Nem szabott ki büntetést a csendőrség a Nemzet Útja (Calea Neamului) tagjaira amiatt, hogy 

július 8-án 150 fakeresztet telepítettek a Csíkszentmártonhoz tartozó úzvölgyi katonatemetőbe. 

A rendvédelmi szerv Hargita megyei illetékesei a Krónikának adott válaszukban a szabad 

véleménynyilvánításhoz fűződő alkotmányos jogot emlegették a múlt szombati akció kapcsán, 

és úgy vélekedtek, a csendőrség teljesítette feladatát, biztosította a nyugalmat és a közrendet. 

„Abban az esetben, ha létezik olyan, a helyi közigazgatási egységek által elfogadott szabályozás, 

amely megtiltja egy bizonyos övezetbe történő belépést, akkor az érintett helyi hatóság 

felelőssége betartatni ezt a szabályozást, saját őrzőszolgálat biztosítása révén” – szerepel a Dan 

Iamandi ezredes, a megyei csendőrség parancsnoka és Marian Stan százados által aláírt 

válaszban. 

 

Ceaușescu után Brüsszel is „ráharapott” magyarok és románok közös 

büszkeségére, a pécskai kenyérre  
2023. július 15. – Krónika 

Európai uniós oltalom alatt álló földrajzi jelzés büszke birtokosa lett a „messze földön híres” 

pécskai kenyér, melyet már több száz évvel ezelőtt is emlegettek a krónikák, de például Nicolae 
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Ceaușescu kommunista diktátor is rajongott érte. Zágoni-Szabó András helyi RMDSZ-es 

tanácsos szerint nincs vita vagy probléma amiatt, hogy „ez kinek a receptje, a magyaroké vagy 

a románoké”: mindenki egyformán szereti és büszke rá. Az Arad Megyei Magyar Gazdák 

Egyesületének elnöke az uniós elismerés előnyeiről, a pécskai kenyér „titkáról”, a nemzetiségek 

és politikai színezetek békés együttélésről is beszélt a Krónikának.  

 

Veres Valér: a népességfogyást nem lehet megállítani, de érdemes odafigyelni a 

mérséklésére 
2023. július 15. – maszol.ro 

Az erdélyi magyarság lélekszámának jelentős apadását jelzik a népszámlás végleges 

eredményei. A népességfogyás üteme nem mérséklődött, de szerencsére nem is növekedett, 

mutatott rá a Maszol megkeresésére Veres Valér kolozsvári szociológus, a Babeş–Bolyai 

Tudományegyetem oktatója. „Sajnos a népességfogyást még országos szinten sem lehet 

megállítani, bár egy államnak több eszköze van erre, mint a területén élő nemzeti 

kisebbségnek. Az erdélyi magyarság esetében nehezen kivitelezhető a fogyás megállítása, de a 

csökkenést lehet mérsékelni, és erre érdemes figyelni” – összegzett a szakértő. A népszámlálás 

végleges eredményeinek tükrében az egyik sarkalatos kérdés, hogy mennyivel csökkent az 

erdélyi magyarság lélekszáma az utóbbi tíz évben. Veres Valér rámutatott, mivel országos 

szinten mintegy 2,5 millió az ismeretlen nemzetiségű személyek száma, egyre többen átvették 

azt a megközelítési módot, amit még az ideiglenes adatok közzétételekor ő is javasolt, hogy 

célszerű a magyarság reális lélekszámát egy korrekciós becsléssel kezelni. Ez alapján egyre több 

elemző egyetért, hogy jelenleg 1,1 millió körüli az erdélyi magyar lélekszám. 

 

A vallástanár az erdélyi iskolák lelke, mégis megcsappant a képzés iránti 

érdeklődés  
2023. július 17. – Krónika 

A Babeș–Bolyai Tudományegyetem keretében 1993-ban jött létre a református 

vallástanárképző kar. A nagy hiányt pótló oktatás iránt bő tíz éven át nagy érdeklődés 

mutatkozott. Az egyetemnek a bolognai rendszerre történő áttérése azonban ezt a szakot is 

megtépázta. A kar új oktatási kínálattal, ösztöndíjprogramokkal és intenzív nemzetközi 

diákcsereprogrammal szeretné visszahódítani a diákokat. Dr. Lukács Olgával, a Református 

Tanárképző és Zeneművészeti Kar dékánjával vették számba a harmincéves évforduló új 

kihívásait. 

 

Még lehet jelentkezni a külhoni magyarság diaszpóra közösségeit segítő 

ösztöndíjprogramokra  
2023. július 17. – szekelyhon.ro 

Július végéig várják a jelentkezőket a Kőrösi Csoma Sándor és a Petőfi Sándor programokra, 

amelyek részeként 9 hónapra utazhatnak a világ számos országába a nyertes pályázók. A 

programok célja, hogy az ösztöndíjasok jelenléte és munkája által közvetlen támogatást tudjon 
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biztosítani a külhoni magyarság diaszpóra közösségei számára. A nyertes pályázók a külföldi 

szakaszt megelőzően Magyarországon meghatározott tematika szerinti felkészítő oktatáson 

vesznek részt, így elsajátítják az ismeretanyagot és az ösztöndíjas tevékenység ellátásával 

kapcsolatos gyakorlati készségeket. Ezt követően a célországban a fogadószervezettel és a 

mentorral együttműködve végzik a tevékenységeket, majd a záró szakasz keretein belül az 

ösztöndíjas külföldi program alatt végzett tevékenységéről beszámol.  

 

Nem bírságol Csíkszentmárton önkormányzata a temetőgyalázás miatt   
2023. július 17. – szekelyhon.ro 

Az úzvölgyi katonatemetőben július 8-án történt illetéktelen beavatkozás után két nappal a 

csíkszentmártoni polgármester és a Hargita megyei tanács elnöke által tartott 

sajtótájékoztatón hangzott el, hogy nemcsak a hatóságokhoz juttatnak el büntetőfeljelentést a 

történtek miatt, hanem Csíkszentmárton Polgármesteri Hivatala is pénzbírsággal szándékszik 

sújtani az akció szervezőit. Noha a büntetőfeljelentés megtörtént, azóta kiderült, hogy nemcsak 

a történteket szemlélő csendőrség, de a csíkszentmártoniak sem bírságolnak az újabb keresztek 

állítása és a temető feldúlása miatt. Ehelyett azt várják, hogy a büntetőfeljelentés nyomán a 

hatóságok lépjenek.  

 

EduMonitor 2023: megvannak az erdélyi magyar közoktatás legnagyobb 

problémái 
2023. július 17. – maszol.ro 

A jelenlegi oktatási rendszer elsődleges problémája, hogy a tanterv elavult, a gyerekek nem azt 

tanulják, amire igazán szükségük lenne – mutat rá az EduMonitor kutatásjelentése, az iskolás 

gyermekek szüleinek véleményét összegezve. Ehhez kapcsolódóan a szülők többsége a 

tananyag és az óraszámok, illetve a házi feladatok csökkentését is időszerűnek tartaná. Az 

oktatási rendszer problémalistáján is előtérben van a diákok túlterheltsége, illetve sokan 

kifogásolják, hogy a jelenlegi rendszer a magolást előbbre tartja a kritikus gondolkodás 

fejlesztésénél. A felmérés külön „mintán” vizsgálta a magyar tannyelven tanulók szüleinek 

véleményét is, ami a legtöbb esetben egybecseng az országos trendekkel, viszont van néhány 

kiemelkedő eltérés is. A magyar szülők gyerekük jövőbeli sikere szempontjából – ellentétben 

az országos eredményekkel –fontosabbnak vélik a kitartást, a szorgalmat, az elszántságot, mint 

a tanulást, az iskolai végzettséget. 

 

Közel 20 ezren felvételiztek eddig a BBTE-re, rengetegen készülnek 

közgazdásznak, menedzsernek 
2023. július 17. – Krónika, maszol.ro 

A nyári felvételi ülésszak első hetében több mint 15 470, középiskolát végzett jelentkező 

nyújtotta be felvételi dossziéját a Babeş–Bolyai Tudományegyetem által meghirdetett 

alapképzésekre, a 2023-2024-es tanévre, mesteri képzésekre pedig közel 3900-an 

jelentkeztek. A felsőoktatási intézmény kommunikációs irodája hétfőn a Krónika 
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szerkesztőségét arról tájékoztatta, hogy az első hét végére 13 408-an jelentkeztek alapképzésre, 

nappali tagozatra, távoktatásra és csökkentett látogatású képzésekre pedig 2067-en nyújtották 

be iratcsomójukat. Magiszteri képzésre 3895 jelentkezési dosszié érkezett. A BBTE egyes 

karain a jelentkezés ezen a héten is tart, alap- és mesteri képzésre egyaránt. 

 

Sikerült az összetartozás érzését megerősíteni az első Máramarosszigeti Magyar 

Napokon 
2023. július 17. – maszol.ro 

Július 14. és 16. között tartották a magyar napokat Máramarosszigeten. A Maszol 

megkeresésére Zahoránszki Brigitta, a szervezőcsapat egyik tagja elmondta, a rendezvény fő 

célja az volt, hogy a helyi és történelmi Máramarosban élő szórvány magyarság identitását 

őrizzék és erősítsék a kulturális és szórakoztató programokon keresztül is. „Úgy láttuk, hogy 

megvalósítottuk a kitűzött célt, a szigeti magyarok kijöttek a rendezvényekre, tetszettek nekik 

a programok, és úgy gondoljuk, sikerült az összetartozás érzését megerősíteni” – tette hozzá. A 

Máramarosszigeti Magyar Napok ötlete még 2021-ben született meg, a máramarosi RMDSZ 

létrejöttekor. Az alapgondolat az volt, hogy legyen egy magyar fesztivál a másik máramarosi 

magyar városban is, Nagybánya mellett. Ennek szervezését a máramarosszigeti RMDSZ 

vállalta fel, Orosz Krisztofer elnökkel az élen, hozzá csatlakoztak civil szervezetek, egyházak. 

 

Történelmi pillanat: leszállt Hargita megyében az első utasszállító repülőgép 
2023. július 17. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

Leszállt az első személyszállító repülőgép Hargita megye északi részén található 

Gyergyóremete község határában levő repülőtéren. Az első tesztrepülést Budapest- 

Gyergyóremete útvonalon az Aeroexpress Regional regionális légitársaság gépe hajtotta végre. 

Az elmúlt években megfeszített munka zajlott, a beruházás gazdaságélénkítő hatására 

számítanak, arra, hogy növeli a régió megtartó erejét, mondta a repülőgép landolása után Barti 

Tihamér, Hargita Megye Tanácsának alelnöke. Laczkó-Albert Elemér, Gyergyóremete 

polgármestere arról beszélt, kételkedett első körben, hogy a beruházás megvalósulhat, ám ez 

végül túlmutat a település, sőt a megye határán is. A magánberuházás a remetei származású 

építőipari vállalkozó, Balázs Attila, illetve az általa vezetett Bayer Construct cégcsoporthoz 

köthető. Balázs Attila elmondta, ez volt az első tesztrepülés, erre az engedélyeztetés 

folyamatában volt szükség. A beruházás felénél tartanak, még meg kell építeni a hangárokat, 

az utasterminált, és be kell szerezni az engedélyeket, de abban bíznak egy éven belül elindulnak 

a rendszeres járatok. 

 

A magyar közoktatás legnagyobb problémáiról – Tükörkép az iskoláknak és a 

szülőknek 
2023. július 18. – maszol.ro 

Iskolák és szülők figyelmébe ajánlják készítői az EduMonitor 2023 kutatás eredményeit, 

melyet a Maszolon is ismertettek hétfőn. A jelentés az iskolás gyermekek szüleinek véleményét 
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összegezi az erdélyi közoktatás legnagyobb problémáiról. Mint a felmérésből kiderül, a szülők 

szerint a jelenlegi oktatási rendszer elsődleges problémája, hogy a tanterv elavult, a gyerekek 

nem azt tanulják, amire igazán szükségük lenne. „Tükörkép szülőknek és oktatóknak a 

felmérés. Arra számítunk, hogy elsősorban a szülők meg az iskolák tudják ezt hasznosítani, de 

nem volt különösebb elvárásunk azzal kapcsolatban, hogy ezek az eredmények hogyan 

hasznosulnak” – mondta el kérdésünkre Barna Gergő szociológus, a SoDiSo Research 

közvélemény-kutató cég ügyvezetője. A felmérést saját kezdeményezésre készítették. Barna 

Gergő elmondta, szerették volna tudni, hogy a magyar gyerekek hol helyezkednek el egy ilyen 

országos felmérésben a többséghez képest. 

 

A kilencedik SIC Fesztre készülnek  
2023. július 18. – szekelyhon.ro 

Készülnek a kilencedik SIC Fesztre: az eseményre augusztus 9–13. között kerül sor Árkoson a 

Szentkereszty-kastély udvarán. A fesztiválról Antal Balázs, a SIC Feszt főszervezője, Kelemen 

Szilárd Péter, a Háromszéki Ifjúsági Tanács (HÁRIT) elnöke és Oltean Csongor, a Magyar 

Ifjúsági Értekezlet (MIÉRT) elnöke számoltak be a Sepsi Value Centre-ben, kedden. A 

közlemény szerint Antal Balázs, a SIC Feszt főszervezője elmondta: míg 2021-ben 12 ezer 

résztvevő volt, tavaly már 18 ezer fiatal vett részt a fesztiválon. Idén úgy vélik, elérik a 25 ezer 

résztvevőt, jó jel, hogy már 3000 bérlet talált gazdára. Az online bérletárusítást lezárták, 

elindult a napi jegyek eladása. Ezzel kapcsolatban a főszervező kiemelte, továbbra is ez az egyik 

legolcsóbb fesztivál a régióban, ezt mutatják a jegyárak is: a napi jegy elővételben 40 lej, a 

helyszínen pedig 50 lejbe kerül majd.  

 

Sírgyalázás miatt bűnvádi eljárás folyik az úzvölgyi keresztállítás ügyében  
2023. július 18. – Krónika, szekelyhon.ro 

Rongálás és sírgyalázás gyanújával bűnvádi eljárást folytat a csíkszeredai bírósági ügyészség a 

Nemzet Útja (Calea Neamului) nacionalista román szervezet tagjai által július 8-án az úzvölgyi 

katonatemetőben végrehajtott keresztállítás miatt – értesült a Krónika. A nyomozó hatóság a 

rendőrség és a csendőrség által a Mihai Tîrnoveanuék akciójáról a temetődúlás másnapján 

kiállított jegyzőkönyv alapján indított eljárást az ügyben. Ezzel párhuzamosan 

Csíkszentmárton önkormányzata is büntetetőfeljelentést tett a rendőrségen a közigazgatásilag 

hozzá tartozó terület tulajdonosaként a temetőgyalázás miatt.  

 

Templomfelújítás Nagyváradon – kezdődhet a kivitelezés 
2023. július 18. – maszol.ro 

A magyar történelmi egyházak három nagyváradi templomát is román állami támogatásból 

újítják fel. Ilyen célra, hasonló értékű költségvetési finanszírozásra korábban még nem volt 

példa, ugyanakkor a Sebes-Körös-parti város ezen reprezentatív épületei már rászolgáltak a 

tatarozásra. Három belvárosi templomról van szó; a római-katolikus Barátok temploma és a 

Szent László plébániatemplom, valamint a várad-olaszi református templom épületeit újítják 

majd fel. A munkálatok elkezdésére már nem is kell sokat várni, hiszen mint arról Cseke Attila 
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tájékoztatta a Maszolt, már mindegyik épület esetében megkötötték a kivitelezési szerződést. 

Az RMDSZ Bihar megyei szenátora felidézte: a magyar történelmi egyházak szempontjából 

ezek a legfontosabb épületek közé tartoznak, felújítást pedig 2022-ben hagyták jóvá. Akkor ő 

fejlesztési miniszterként írta alá a finanszírozási szerződéseket. 

 

Nem viszik ki a profitot, hanem itt fektetik be – ígéri az Eurotrade Transilvania 

alapítója  
2023. július 18. – szekelyhon.ro 

A cégtulajdonosok tavaly júliusban tették le az alapkövet a szépmezői ipari parkban, idén pedig 

– több mint hárommillió euró befektetése után – felavatták az Eurotrade Group romániai 

központi telephelyét. A cégcsoport régi és izmos szereplője a magyarországi üzleti életnek, de 

már 2007 óta a háromszékinek is. A Kökösben bejegyzett cég használt haszongépjárművek 

kereskedelmével foglalkozott, az új telephelyen viszont szervízközpont, bemutatóterem, raktár 

és irodaház fogja kiszolgálni az egyre bővülő ügyfélkörrel rendelkező Eurotrade Transilvania 

Kft-t. A keddi, ünnepélyes megnyitón Németh Zsolt, a magyar országgyűlés külügyi 

bizottságának elnöke, Tamás Sándor, Kovászna Megye Tanácsának elnöke és Antal Árpád 

Sepsiszentgyörgy polgármestere is a cégtulajdonos meghívottja volt, utóbbiak elsősorban 

azért, mivel az Eurotrade itteni megtelepedése nagymértékben az ő munkájuknak köszönhető. 

 

Torockón, a Double Rise fesztiválon tartják a 25. Szent István-napi 

Néptánctalálkozó nyitányát augusztus 11-én  
2023. július 19. – Krónika 

Jubilál a Szent István-napi Néptánctalálkozó, a 25. alkalommal tartandó rendezvénysorozat 

nyitányát a torockói Double Rise fesztivál keretében tartják augusztus 11-én – közölték a 

fesztivál szervezői. A találkozóra Mexikóból is érkeznek táncosok. „Ehhez foghatót még nem 

látott Torockó! A 25. Szent István-napi Néptánctalálkozó első állomása idén a Double Rise 

fesztivál lesz, ahol népviseletes felvonulással és nyitógálával kezdődik el, a később Kolozsváron 

és a környéken folytatódó rendezvény” – olvasható az augusztus 10. és 12. között tartandó 

Fehér megyei fesztivál szervezőinek közleményben. A 25. Szent István-napi Néptánctalálkozó 

augusztus 10. és 16. között zajlik több helyszínen. 

 

Vincze Lóránt: a medve nem veszélyeztetett faj Romániában, szabályozni kell a 

populációt! 
2023. július 19. – maszol.ro 

Az egyre inkább sokasodó medvetámadások és medvék által okozott károkért a román állam a 

felelős. Most a környezetvédelmi miniszter bátorságára lenne szükség, hiszen az ő felelőssége, 

az állam felelőssége, hogy védje a polgárait és a javaikat, fogalmazta meg Vincze Lóránt. Az 

RMDSZ Európa Parlamenti képviselője sepsiszentgyörgyi sajtótájékoztatóján leszögezte: 

egyértelműen ki lehet jelenteni, hogy a medvék Romániában túlszaporodtak és ilyen 

körülmények között már nem indokolt fenntartani a szigorúan védett faj státuszát és szükséges 
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lenne a kilövési kvóta bevezetése. Mivel más megoldást senki nem javasol, az pedig általában 

nem jó megoldás, ha nem teszünk semmit, ezért alkalmazni kell a Tánczos Barna miniszter 

lemondása előtt aláírt rendeletét, amely 426 barnamedve kilövését írja elő megelőzés céljából, 

illetve 55 kilövést beavatkozási céllal, fogalmazta meg Vincze Lóránt. Mint ismert ennek a 

rendeletnek az életbe lépését jelenleg a Román Akadémia műemlékvédelmi bizottsága 

blokkolja, amelynek medve ügyben eddig semmilyen szerepe és tevékenysége nem volt, hívták 

fel a figyelmet a szakemberek. 

 

Felújították a bálványosi Szűz Mária-kegyhelyet  
2023. július 19. – szekelyhon.ro 

Végéhez közeledik a bálványosi Szűz Mária-kegyhely felújítása, már csak a szobron kell némi 

javítást végezni. Augusztus második felében, a régi hagyományokhoz visszatérve újra búcsút 

szerveznek ott – közölte Jakab István Barna, a Kovászna megyei önkormányzat alelnöke, aki a 

felújítási munkálatok megszervezését felvállalta. Mint az elöljáró beszámolt róla, a kegyhelyre, 

amely a Bálványos Resort szálloda mögötti parkolóból tíz percnyi könnyű mászással 

közelíthető meg, tavaly ősszel Bács Csaba sepsibükszádi polgármester hívta fel a figyelmét, aki 

érzelmileg is kötődött a helyhez. Bács azért fájlalta különösen a Mária-kegyhely leromlását és 

javasolta a felújítást, mivel annak idején ott bérmálkozott.  

 

Bezáratta a neves székelyföldi kúriát a hírhedt főfelügyelő vezette 

fogyasztóvédelem  
2023. július 23. – Krónika, szekelyhon.ro 

Az országos fogyasztóvédelmi hatóság Kovászna megyei felügyelősége megbírságolta, illetve 

felfüggesztette a működési engedélyét a turisztikai szolgáltatásokat nyújtó dálnoki Gaál-

kúriának, miután egy ellenőrzés során több rendellenességet is megállapítottak. Mircea Diacon 

megyei főfelügyelő a háromszéki fogyasztóvédelem Facebook-csoportjában közölte, pénteken 

7200 lejes pénzbírságot szabtak ki a vendéglátóipari egységet működtető Kft.-re, amely 

ideiglenesen nem szállásolhat el vendégeket, nem működtetheti vendéglőjét és játszóterét. A 

mostani fogyasztóvédelmi ellenőrzés következményeiről beszámoló Mircea Diacon neve 

ismerősen csenghet korábbi magyarellenes intézkedései miatt. A Krónika és a szekelyhon.ro 

korábbi cikkeiből kiderül, „karrierje” elején távoznia kellett a rendőrség kötelékéből, mert egy 

előzetes letartóztatásban lévő nő feljelentette nemi erőszak kísérletéért. A polgárőrségnél is 

felfüggesztették, mert erőszakosan viselkedett, és többször volt ittas. A Kovászna Megyei 

Fogyasztóvédelmi Hivatal élén több alkalommal tanújelét adta magyarellenességének, 

belekötött a székely ízek címkébe, kocsmai verekedésbe keveredett. 

 

Látványos a haladás a székelyszentkirályi sportterem építésénél  
2023. július 23. – szekelyhon.ro 

Alig egy éve láttak hozzá a székelyszentkirályi multifunkcionális sportterem építéséhez, máris 

tető alatt van az épület, a kivitelező már többnyire a belső munkálatokat végzi. Az oroszhegyi 

önkormányzat azt szeretné, ha télen használatba vehetnék a magyar kormány támogatásával 
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épülő létesítményt. Az összességében 360 négyzetméter hasznos felületű multifunkcionális 

sportterem megépítését kétharmad részben, azaz 130 millió forinttal támogatta a magyar 

állam, a hiányzó összeget pedig helyi forrásokból kell előteremteni.  

 
Megalakult a Felvidéki Magyar Fesztivál Szövetség 
2023. július 14. – ma7.sk, felvidek.ma, Új Szó  

Hivatalosan is megalakult a Felvidéki Magyar Fesztivál Szövetség (FeMaFeSzt), amely 

elnökének Cziprusz Zoltánt a rimaszombati JúniusFeszt főszervezőjét választották meg. A 

szervezet alakulóülésére és első sajtótájékoztatójára Gombaszögi Nyári Tábor csütörtöki 

napján került sor a felújított Andrássy kúriában. Cziprusz Zoltán a szervezet első megválasztott 

elnöke felidézte, hogy egy évvel ezelőtt éppen Gombaszögön jelentették be, hogy indul egy ilyen 

kezdeményezés. Az alapítók közé hat fesztiválszervezéssel foglalkozó polgári társulás (a Sine 

Metu, a Magna Festum, a Iuvenis Neogradiensis, a Forzare, az I.R.D.I. és az Authentica – 

Kultúra Határok Nélkül PT) tartozik. Céljuk, hogy összehangolják és erősítsék a magyar 

fesztiválokat a Felvidéken, ugyanis az indoklásuk szerint az elmúlt évtizedben ezen 

rendezvények erősödtek legjobban, továbbá a magyarság megtartása szempontjából is fontos 

szerepet töltenek be - mutatott rá Cziprusz. 

 

Együtt a Szenci járásért – megyei képviselők találkozója a város vezetőivel 
2023. július 14. – ma7.sk  

A megyei önkormányzatban is megkezdődött a nyári szünet, testületi ülések jelenleg 

nincsenek, de ez nem jelenti azt, hogy a megyei képviselők ölbe tett kézzel pihennek. Több 

egyeztetés, találkozó és megbeszélés zajlik a nyári hónapokban is. „Nemrégiben négyszemközti 

megbeszélést folytattam Szenc polgármesterével, amikor is felmerült annak az ötlete, hogy a 

járási székhely vezetősége találkozhatna a Szenci járásból megválasztott Pozsony megyei 

képviselőkkel, mivel úgy gondolom, hogy ami a járás egyetlen városában történik, hatással van 

az egész régióra” – nyilatkozta portálunknak Neszméri Tünde, Pozsony megyei képviselő.  A 

találkozóra most Pavol Kvál, Szenc polgármesterének meghívására sor is került, a polgármester 

egy munkaebédre hívta meg a megyei képviselőket, hogy megismerkedjen velük. A járást, mint 

ismeretes, néhány választási ciklussal ezelőtt négy választási körzetre osztották, jobbára 

minden képviselő csak a saját körzetének prioritásait ismeri, azért dolgozik, de a hét megyei 

képviselő a járásból együttesen jobban tud lobbizni a járás fejlesztéséért. 

 

Véget ért a XXXI. Jókai Mór Nyári Egyetem Komáromban, viszlát jövőre! 
2023. július 14. – ma7.sk  

A komáromi Danubius szállóban július 14-én megtartott záróünnepséggel, illetve a Klapka-

induló dallamai közepette megvalósult közös emlékfotózkodással ért véget a Szlovákiai Magyar 

Pedagógusok Szövetségének XXXI. Jókai Mór Nyári Egyeteme Komáromban. A szakmai 
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továbbképzés 86 résztvevője öt napon át, négy szakcsoportban gyarapította az ismereteit, 

miközben újabb élményekkel és barátságokkal is gazdagodott.  Vörös Mária, az SZMPSZ 

országos alelnöke a hazautazásuk előtt utoljára üdvözölte a pedagógusokat, majd 

hangsúlyozta: ez a nyári egyetem elsősorban a szakmai igényessége miatt tartozik a 

legjelentősebbek közé. „Az elhivatott pedagógus sosem felszínes, hanem mindig a minőséget 

keresi…” – mutatott rá. Azután felkérte Molnár Lajos intézményvezetőt (budapesti Kürt 

Alapítványi Gimnázium) a Változó pedagógusszerepek című előadása megtartására. 

 

A Szövetség megyei politikusai Gombaszögön: nem adjuk a kórházainkat! 
2023. július 14. – ma7.sk  

A Gombaszögi Nyári Tábor pénteki fórumán a Szövetség megyei képviselőit: Viola Miklóst, 

Furik Csabát és Cziprusz Zoltánt Rajkovics Péter kérdezte. Cziprusz Zoltán, Besztercebánya 

megyei képviselő szerint a legnagyobb probléma az orvoshiány. A rimaszombati kórház 

leminősítése ellen sikeresen fogott össze a régió, 40 ezer tiltakozó aláírás gyűlt össze. A 

rimaszombati kórház több osztályát bezárták volna, pedig az intézmény mintegy 130 ezer 

ember egészségügyi ellátásáért felel. Ugyanakkor a rimaszombati kórház elesett egy 72 millió 

eurós befektetéstől a befektetői csoportok harca miatt - hangsúlyozta Cziprusz, pedig ezáltal a 

pályakezdő orvosok is könnyebben megnyerhetők lettek volna a régiónak. Nem sikerült közös 

gazdasági nevezőre hozni az állami kórházakat, ez súlyos eladósodáshoz vezet, miközben a 

magánkórházak költségvetése konszolidált. A magánkórházak több ponton együttműködnek - 

pl. a laboratóriumi diagnosztika vagy az ortopédia területén - ezzel növekszik a betegellátás 

színvonala. 

 

Szövetségben a parlamentbe 
2023. július 14. – ma7.sk  

Politikai négyesfogat – Szövetségben a parlamentbe! címmel Berényi Józseffel, Mózes 

Szabolccsal, Pandy Péterrel és Gyimesi Györggyel beszélgetett az érdekérvényesítésről, a 

Szövetség esélyeiről, a magyar választókat leginkább foglalkoztató kérdésekről Kolek Zsolt a 

Gombaszögi Nyári Táborban, a ma7 médiacsalád által szervezett programfolyam keretében. A 

kérdésre, hogy milyen hatással lehet a Szövetség esélyére a szeptember 30-ai választásokon az, 

hogy Szlovákiának jelenleg magyar nemzetiségű miniszterelnöke van, Gyimesi György úgy 

fogalmazott, nem érzi, hogy Ódor Lajos magyarként viselkedne, hogy bármilyen pozitív 

hozama lenne a felvidéki magyarok számára abból, hogy van egy magyarul beszélő 

miniszterelnök. Pandy Péter rámutatott, az Országos Tanács legutolsó ülésén elfogadtak egy 

nyilatkozatot, amely erre a témára is kitért. Üdvözölték, hogy magyar nemzetiségű 

miniszterelnök van, de aggályukat fejezték ki a tekintetben, hogy a kormányprogram nem 

foglalkozik nemzetiségi kérdésekkel. Az előző kormány ugyan sokat nem teljesített belőle, de 

legalább szándéknyilatkozat szintjén felmerültek ezek a kérdések. Véleménye szerint az 

általános megítélés szempontjából viszont a magyarság szereplése a kormányban pozitív lehet. 
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A bátrak legyőzhetetlenek: Duray Miklósra emlékeztek Gombaszögön 
2023. július 14. – felvidek.ma  

Duray Miklós része minden idők örökségének címmel került sor péntek délután a Gombaszögi 

Nyári Tábor Tóth Károly-sátrában a Szövetség a Közös Célokért  (SZAKC) szervezésében arra 

a kerekasztal-beszélgetésre, amely a szervezet tiszteletbeli elnökéről, Duray Miklósról és 

szellemi hagyatékáról szólt, aki élete során nemcsak szűkebb közössége érdekében cselekedett, 

hanem a Kárpát-medence, illetve a világ magyarsága jövőjének alakítására is hatással volt. A 

beszélgetésben részt vett Köteles László, a Csemadok országos alelnöke, az Együttélés Politikai 

Mozgalom elnökségi tagja, később parlamenti képviselője, aki a 20. század 80-as éveitől 

elevenítette fel Durayval kapcsolatos emlékeit. Őry Péter, a Magyar Ifjúsági Közösség alapító 

elnöke, a Pro Civis Polgári Társulás elnöke, Csallóközcsütörtök polgármestere a kilencvenes 

években ismerkedett meg Duray Miklóssal és lett parlamenti asszisztense. Gubík László, a 

SZAKC elnöke, a Via Nova elnöke, az Esterházy Akadémia igazgatója a kétezres években 

ismerkedett meg mentorával. A beszélgetést Hideghéthy Andrea, a Felvidék.ma felelős kiadója, 

újságíró, a SZAKC programigazgatója vezette. 

 

Megszerettetni a gyerekekkel a néptáncot és a népzenét 
2023. július 16. – ma7.sk  

Pozsony Megye Önkormányzata minden évben elismerésben részesíti azokat a megye területén 

élő kivételes személyiségeket, akik valamilyen módon hozzájárultak a megye jó hírnevének 

terjesztéséhez, vagy akik a munkájukkal segítették a térség társadalmi, kulturális és gazdasági 

fejlődését. A 2022-es év megyei díjainak ünnepélyes átadására idén június végén került sor a 

Pavol Országh Hviezdoslav Színház épületében, Pozsonyban. Ez alkalomból Strešňák Dagmar, 

a szenci Möggyes gyermek néptáncegyüttes vezetője is átvehette a megye elnökének 

emléklevelét.  Mint megtudtuk, a Möggyes táncosainak szülei javasolták a Pozsony megyei díjra 

a csoport vezetőjét, Strešňák Dagmart, aki a gyermek néptánccsoport megalapításáért és 

elkötelezett önkéntes munkájáért korábban már a szenci polgármesteri díjat is 

átvehette.Dagmar nyolcéves korától táncol, a somorjai gyermek néptáncegyüttesben, a 

Csaliban kezdte, onnan került a Csallóba, ahol gimnazista koráig táncolt, majd az Ifjú Szivek 

Táncegyüttesbe, a Csallóközi Néptáncegyüttesbe, végül pedig a Szőttesbe. A néptánc tehát 

életstílus a Strešňák családban, két gyermekük is ebben a szellemben nőtt fel. 

 

Fiatalos lendülettel a zsigárdi Kaszás Attila verstáborban 
2023. július 16. – ma7.sk  

Petőfi Sándor költészete volt a fő témája a tizenhatodik, Kaszás Attila Kulturális Fesztivál 

verstáborának. A zsigárdi kultúrházban idén is Kiss Szilvia és Gál Tamás színművészek vették 

szárnyaik alá a tehetséges, cseperedő generáció színjátszás és versmondás iránt érdeklődő 

tagjait. Drámajátékokat, színpadi megjelenést, beszédtechnikai gyakorlatokat tanultak a 

tizenhatodik, Kaszás Attiláról elnevezett verstábor résztvevői Zsigárdon. A versünnepet 
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minden évben valamilyen tematika köré építik fel a tábort vezető színművészek. Az idén a 

Petőfi bicentenárium alkalmából szívesen dolgoztak a nagy magyar költő műveivel, aktualitást 

és fiatalos modern megjelenést kölcsönözve a 19. századbeli, kort álló költészetnek. „Volt már 

Petőfi évünk korábban is, idén azonban úgy gondoltuk, miért ne csatlakozzunk ehhez a szép 

évfordulóhoz. Petőfivel nem lehet eleget foglalkozni, de ha lesz jövőre tábor, akkor megint 

szívesen visszanyúlunk a felvidéki kortárs költészethez” – magyarázta Gál Tamás, a tábor egyik 

vezetője, a Komáromi Jókai Színház igazgatója. 

 

Megemlékezés az országhatáron 
2023. július 17. – ma7.sk  

Verje meg az Isten,/ Veretlen ne hagyja,/ Ki magyar létére/ Magát megtagadja. Ezzel a Pósa 

Lajos verssel kezdődött meg szombaton a Susa-Rimaszécs között húzódó államhatáron az az 

ünnepség, amelyet az Uraj-Susa Jövőjéért Egyesület, a Rimaszécsi Polgári és Vállalkozói 

Szövetség Polgári Társulás szervezett a Rimaszécs és Susa közötti erdei út átadásának 

tizenötödik évfordulója alkalmából. Ugyanis immár tizenöt éve annak, hogy a határon túli 

kapcsolatokat szívén viselő Tartó Lajos, Keller Zsolt, Vitkó Egon, Gál Ferenc és Végi Zoltán 

megálmodta és meg is valósította, hogy erdei úttal közelebb hozza egymáshoz az új határ 

meghúzásával szétszakított rimaszécsi és susai családokat, barátokat… Mivel az időjárás nem 

mindig ad alkalmat arra, hogy az erdei út használható legyen, önkormányzati úton kérték az 

aszfaltos út megépítését a két település között (Susa település önkormányzatilag Ózd városához 

tartozik). A kérés el is lett fogadva, mint azt Janczak Dávid, Ózd város polgármestere 

beszédében elmondta, az erdei út nyomán 2020-ra ígértek aszfaltos utat. 

 

Kistérségi kulturális nyár Zsigárdon 
2023. július 18. – ma7.sk  

Fantasztikus légkörben, a klasszikus kultúra és néphagyományok „ölelésében” zajlik már 

hosszú évek óta a zsigárdi kistérségi kulturális táborsorozat. Elsőként a kézművestáborba 

kukkantottunk be, amelyet Kaszás Attiláról, a legendás színészről elnevezett tájházban 

tartanak. Már jól ismert vendégként, hazajáróként üdvözölnek a zsigárdi kézművesek, akik 

tizenhatodik éve fogadják az ügyes gyerekeket. Az utóbbi években már a kislányommal együtt 

megyek a kézművestáborba, ahol természetes anyagokból, kreatívan alkotnak szép dolgokat a 

gyerekek. A konyhában illatozik a hagymás zsíros kenyér, a házi lekvár és a helyiek által 

felajánlott mindenféle finomság. Mindemellett állandó közreműködőként jelen vannak a 

kedves idős nénik is, akik tyúkanyóként őrzik a tábort, enni és inni adnak, mesélnek a tájházról, 

ha valaki kíváncsiskodik, vagy elmesélik a helyi történeteket. Kislányom ismerősként olvad be 

a hagyományok házának közegébe, és leül kézműveskedni – sokáig dolgozik egy kis 

agyagcsigán. A táborok fő szervezői a Pro Traditione polgári társulás és a Csemadok, és méltán 

őrzik a fiatalon elhunyt, zsigárdi születésű nagy színművész, Kaszás Attila emlékét, emellett 

hűségesek a kulturális és hagyományőrző örökséghez is. 
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Forró a Szlovák Rádióban: A Szövetség a dél- és kelet-szlovákiai régiókban élőkért 

dolgozik 
2023. július 19. – ma7.sk  

Forró Krisztián, a Szövetség elnöke volt a közszolgálati Szlovák Rádió Otvorene s Annou 

Vargovou című műsorának vendége. A beszélgetés elején a pártelnök az aktuálpolitikai 

helyzetre, Ivan Šimko, a hivatalnokkormány belügyminiszterének távozására  reagálva 

elmondta, nem véletlenül szorgalmazták a mihamarabbi előrehozott választásokat. "Ez 

azonban nem így történt, a politikai pártok egy későbbi időpontban egyeztek meg. Azért 

szorgalmaztuk a minél korábbi időpontot, hogy a káosznak véget vessünk. Aztán megbukott a 

kormány, átvette a helyét a megbízott kormány. Azt ígérték, most már béke és nyugalom lesz. 

Látjuk, hogy nem ez történik" – fogalmazott. A műsorvezető azzal vezette fel a műsort, hogy a 

platformszakadást követően a Most-Híd nagy része távozott a pártból. Ezzel kapcsolatban 

Forró elmondta, a Szövetség Most-Híd platformjának mintegy 15 százaléka távozott, 85 a 

párton belül maradt. A pártvezető elmondta, a pozitív tendenciák már a közvélemény-

kutatásokban is látszanak. Gyimesi György személye kapcsán elmondta, az egységhez 

mindenkire szükség van, akik a nemzeti közösségek jogaiért küzdenek, és tenni akarnak ezért, 

ebből nem lehet senkit kizárni. Azzal kapcsolatosan, hogy Budapest diktál-e a Szövetségnek, 

Forró elmondta, önállóan döntenek, hisz ők a felelősek az itteni magyar közösségért. 

 

A régió problémáiról egy kávé mellett 
2023. július 19. – ma7.sk  

Egy jó hangulatú, kötetlen eszmecserére került sor kedden délután a rimaszombati Baretka 

látványpékségben és kávézóban. A vendégek Forró Krisztiánt, a Szövetség elnökét kérdezhették 

egy csésze kávé vagy tea elfogyasztása közben. A beszélgetés elején Forró Krisztián köszöntött 

minden résztvevőt, majd bevezetőként felvázolta az aktuális politikai helyzetet, kitérve a 

Tankó-ügyre is. Sajnálatosnak tartja, hogy a párt listája 149 jelöltre apadt, ugyanakkor 

hangsúlyozta, hogy ez az egyetlen olyan lista, amelyen a magyar közösség érdekeit képviselő 

jelöltek vannak. Az eszmecserén jelen volt Antalík Imre egyetemi oktató, a Selye János 

Egyetem Gazdaságtudományi és Informatikai Karának dékánhelyettese is, aki közölte, hogy 

folyamatban van egy stratégiai dokumentum kidolgozása, amely az emberek mindennapos 

problémáira fókuszál. Ehhez a mostanihoz hasonló fórumokon és beszélgetéseken gyűjtik a 

javaslatokat és az ötleteket. A stratégiát a polgármesterek, vállalkozók, a civil szektor és az 

egyházak képviselőivel, valamint pedagógusokkal közösen alakítják. A kávéházi találkozót 

megelőzően a rimaszombati Csillagház tanácstermében volt egy megbeszélés a gömöri régió 

polgármestereivel és képviselőivel, amelyen szintén az aktuális problémák kerültek a figyelem 

középpontjába.  
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Újra élet költözik a zselízi Esterházy-kastélyba 
2023. július 20. – ma7.sk  

A zselízi önkormányzati képviselők a 2020. október 29-i testületi ülésükön hagyták jóvá a város 

és a Magyar Nemzeti Múzeum közötti partnerségi szerződés megkötését, A város vonzerejének 

és versenyképességének növelése a 21. században a Z és Y generáció bevonásával a kulturális 

örökség megújításába elnevezésű pályázat ügyében. Időközben mindkét projektet hivatalosan 

is jóváhagyták, így Zselíz városa több mint 1,2 millió euróhoz jutott. A munkálatok 

megkezdődtek, s 2023 májusában le is zárult a kastélyfelújítás első szakasza. Ekkor egy 

projektzáró terepszemlét tartottak, amelyen az Interreg V–A Szlovákia–Magyarország 

Határon Átnyúló Együttműködési Program Közös Titkárságának képviselői mellett részt vettek 

a pályázatban együttműködő partnerszervezetek is: a Magyar Nemzeti Múzeum Esztergomi 

Balassa Bálint Múzeuma és a kivitelező cég munkatársai, a projektcsoport tagjai, a városi 

hivatal munkatársai és a zselízi képviselő-testület tagjai is. 

 

Háborog a magyar kultúrközeg: késnek a kisebbségi támogatások! 
2023. július 20. – Új Szó  

Idén is jelentős késésben van a Kisebbségi Kulturális Alap (KKA) által biztosított támogatások 

kifizetése, eddig egyetlen nyertes pályázó szervezetnek sem utalták át a dotációt. A kulturális 

intézmények vezetői közül többen az alap igazgatójának, Alena Kotvanovának a felelősségét 

firtatják, aki azonban lapunknak úgy nyilatkozott, heteken belül megindulhatnak a kifizetések. 

A KKA minden évben nagyjából 8 millió euróval támogatja a hazai nemzetiségek kultúráját, 

amelyből több mint 4,2 millió euró jut a magyar kultúra finanszírozására. A szlovák állam által 

biztosított legnagyobb olyan forrásról van szó, amely közvetlenül a kisebbségi kultúra 

támogatását szolgálja. Ezért is jelent rendkívüli problémát, hogy a kulturális szervezetek által 

az idei évre elnyert dotációkból az alap eddig gyakorlatilag nem fizetett ki semmit. Mindezt 

annak ellenére, hogy az intézmények által szervezett kulturális rendezvények egy jelentős része 

már az év első felében megvalósult. A fesztiválokat, szavalóversenyeket, kiállításokat stb. 

megvalósító civil szervezetek már hónapok óta nem tudják kifizetni a beszállítóikat. Egyes 

szervezetek szerint a KKA támogatásainak késése a létüket fenyegeti. 

 

Gyimesi György Nádszegen: Senki nem fogja Önöket úgy képviselni, mint a 

Szövetség 
2023. július 21. – ma7.sk  

A Szövetség listáján független jelöltként, az utolsó helyről induló Gyimesi Györgyöt hívták 

beszélgetőestre a Mátyusföld egyik legnagyobb településére, Nádszegre. A kötetlen hangulatú 

fórumon a politikus hangsúlyozta, a Szövetség nem a behódolás oldalán áll, és biztosította a 

választópolgárokat arról, hogy a magyar párt képviselői a kézzelfogható megoldásokra 

törekszenek. A nádszegi Bencze Ház kúria szépen berendezett teraszán beszélgettek a 

mátyusföldiek Gyimesi György politikussal a közelgő választások és kampányidőszak kapcsán. 

A Szövetség listájának utolsó helyéről induló jelöltet Kacz Éva polgármester köszöntötte, aki 
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maga is helyet kapott a legnagyobb felvidéki magyar párt jelöltlistáján. Az 59 -ik helyről induló 

polgármester asszony rövid elemzést tartott a felvidéki választók „lelkivilágát” illetően. 

Statisztikákra hivatkozva kiemelte, hogy a felvidéki összmagyarság mindössze 41 százalékát 

teszik ki a tudatos választók, akik mindenáron a magyar pártnak adják a voksukat. 47 

százalékot alkotnak az úgynevezett „szlovmagyarok”, akik a szlovák pártok kínálatára is 

figyelmet fordítanak, a maradék 12 százalék pedig már nem, vagy csak alig beszél magyarul és 

nem táplálja a magyar hagyományokba vetett hitet. 

 

A martosi hagyományőrző együttes a Kárpát-medencei Nemzetiségi Napokon 
2023. július 21. – felvidek.ma  

Huszonhat évvel ezelőtt „Magyarország közepén” egy lelkes helybeli, a Szarvasi Szlovák 

Önkormányzat tagja, Závoda Ferenc „kitalálta” a Szarvasi Aratónapot, egyúttal Kárpát-

medencei Nemzetiségi Napokat, amelyet Szigeti Erika társszervezővel azóta évente a 

búzaaratás kezdete táján megrendeznek a Hármas-Körös menti, csodálatos arborétummal is 

rendelkező városban. Idén, a rendezvényen 26 csapat vett részt – az anyaországiakon kívül 

Székelykevéről, Magyarcsernyéről, Rozsnyóról, Szajánról, Hunyáról, a Vajdaságból, Martosról, 

Nagybecskerek-Muzslyáról, Ecsegfalváról, Ótelekről, Végvárról, Csabacsűdről, Pécskáról, 

Bácsfeketehegyről, Erzsébetfalváról és Szentegyházáról is. A martosi hagyományőrző együttes 

tizenegyedik alkalommal vett részt a XXVI. Aratónapon és a Kárpát-medencei Nemzetiségek 

Találkozóján, amely egyike a térség népszerű rendezvényeinek, s összehozza az egymástól távol 

élő magyarokat. A jubileumi eseményen a magyarságnak, a hagyományoknak, és persze a 

kenyérnek is hódoltak. 

               
Pásztor Bálint: El kell gondolkodni az 5 százalékos választási küszöb 

visszaállításán 
2023. július 21. – Vajma.info 

Szerbiában megfelelő a jelenlegi választási rendszer, mert a nemzeti kisebbségek pártjainál a 

természetes választási küszöb használata van érvényben, eszerint jutnak be a szerbiai 

parlamentbe – nyilatkozta dr. Pásztor Bálint, a Vajdasági Magyar Szövetség (VMSZ) alelnöke. 

"El kell gondolnunk azon, hogy vissza kell-e állítani a választói küszöböt öt százalékra, ugyanis 

nem normális, hogy a parlamentben 40 párt és pártszövetség legyen" - mondta a Politika című 

napilapnak Pásztor Bálint. Rámutatott, Európában sehol nincs ilyen, ezért van szükségünk a 

politikai színtér megszilárdítására. Pásztor kitért a nagy gondot okozó szabadkai 

migránshelyzetre is. Reményei szerint a rendőrség folyamatosan jelen lesz az ország minden 

olyan területén, amelyet a migránsválság érint. "Ma már mindenki számára világos, hogy a 

migránsok jól fel vannak fegyverezve, akár automata fegyverekkel is. 
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VMSZ: Befejeződött a tisztújítás a pártban Szabadkán 
2023. július 14. – Vajma.info, PannonRTV 

A helyi szervezetekben lebonyolított tisztújítást követően, csütörtök este megtartotta alakuló 

ülését a VMSZ Szabadkai Városi Szervezetének 34 tagú Tanácsa és megválasztotta a 

tisztségviselőket. A Szabadkai Városi Szervezet új elnöke Gyivánovity Dániel lett, alelnökei 

pedig Góli Csilla, Magosi Zsuzsanna és Sövény Rudolf. Az elnökség tagjai: dr. Bagi Bojan, Nágel 

János, Matin Hajnalka, Tóth Róbert és Dobó István. 

 

MNT: Intézményesül a Tanyaszínház 
2023. július 14. – Vajma.info 

45 éves a Tanyaszínház. Amíg a társulat az idei bemutatóra készül Kavillón, közben Szabadkán, 

a Magyar Nemzeti Tanács pénteki ülésén fontos döntés született a színház sorsáról, miszerint 

a jövőben alapítványként, s nem civil szervezetként működnek majd tovább. Az 

intézményesüléstől azt várják, hogy biztosabb legyen a működésük és fennmaradásuk, 

hangzott el az MNT ülésén. A 45 éves Tanyaszínház annyira fontos a délvidéki magyarság 

számára, mint az itt található kőszínházak, mondta Fremond Árpád, a Magyar Nemzeti Tanács 

elnöke. 

 

Kishegyes: A hegyesi csata évfordulójára emlékeztek 
2023. július 15. – Vajma.info, PannonRTV, Magyarszo.rs 

A hegyesi csata 174. évfordulója alkalmából Kishegyesen, a templomkertben található 

szoborparkban, Guyon Richárd honvédtábornok mellszobránál tartottak megemlékezést 

pénteken este a Petőfi Sándor Művelődési Egyesület szervezésében. A megemlékezés előtt 

szentmisét celebráltak a Szent Anna templomban. Guyon Richárd honvédtábornok 

Kishegyesnél aratott bravúros győzelme már nem tudta győzelemre vinni a forradalmat. A 

történelem az eseményt mint a forradalom utolsó győztes délvidéki csatáját jegyzi. 

 

Sípos Hajnalka a VMSZ Női Fórumának új elnöke 
2023. július 15. – PannonRTV 

Tisztújítást tartott a Vajdasági Magyar Szövetség Női Fóruma Topolyán. Az eddigi elnök 

Burány Hajnalka helyett a zentagunarasi Sípos Hajnalka vette át az elnöki feladatokat. Az 

alelnöki tisztséget az óbecsei Sétáló Tímea látja el a jövőben. Kovács Elvira, a VMSZ alelnöke 

Facebook-bejegyzésében a következőket írja: mi nők, ha valamit nagyon szeretnénk elérni, 

akkor elérjük. És ha netán mégsem, akkor újra megpróbáljuk, mert erőnk is van hozzá. El kell 

hinnünk végre, hogy ott lehetünk, ahol szeretnénk lenni és nem ott, ahol mások szerint a 

"helyünk" lenne. Kovács Elvira mindenkinek megköszönte az eddigi munkát és azt, hogy a 

közös gondolkodás a jövőben is gyümölcsöző eredményekre képes. Folytatják - zárta 

bejegyzését a VMSZ alelnöke. 
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Valaki gyalog, más kerékpárral, és volt, aki traktorral zarándokolt az aracsi 

pusztatemplomhoz 
2023. július 15. – PannonRTV 

Megemlékeztek elhunyt barátjukról, Zséli Ágnes újságíróról, aki a Pannon RTV munkatársa is 

volt. Zarándoklatot szerveztek az aracsi pusztatemplomhoz, kicsik és nagyok, fiatalok és idősek 

részvételével. Az eseményt már 18 éve szervezi a Délvidéki Háló Mozgalom. Szombaton már a 

kora reggeli órákban gyülekeztek a törökbecsei Assisi Szent Klára-templom udvarában a 

zarándokok. Együtt indultak el a napraforgó táblák között magasodó középkori műemlékhez. 

Kerékpárral, gyalog vagy épp traktorral tették meg az utat. Barna Erzsébet, Törökbecse: „Ez az 

én elődeimnek az egykori kezdetleges helyszíne volt. Nekem is szimpatikus. Erre voltak a 

nagyszüleimnek a földjei, ide jártak. Normális, hogy én is szeretem elődjeimnek a történelmét.” 

 

Hatvanegyedik alkalommal rendeztek Aratóünnepet Felsőhegyen 
2023. július 16. – Vajma.info, Magyarszo.rs 

A két évvel ezelőtt megrendezett, sorrendben 60. Aratóünnephez képest valamelyest kevesebb 

csapat vett részt a mai arató- illetve főzőversenyen. – A rekkenő hőség miatt 8–10 csapat 

lemondta a részvételét, így az aratóversenyre benevező magyarországi csapatok közül is 

egyedül a csorvásiak jelentek meg némi késéssel, a Kiskunfélegyházáról érkező három csapat 

pedig a hosszaz várakozás miatt vissza is fordult az országhatárról – nyilatkozta 

hírportálunknak Ősz Szabó Imre, a rendezvénysorozat főszervezője, majd pedig hozzáfűzte, 

hogy ezért az aratóversenyen 15 csapat vett részt, ezeknek a tagjai viszont méltóképpen 

mutatták be, hogy miképpen is arattak az elődeink. 

 

Rózsa Sándor a miénk is 
2023. július 16. – Magyarszo.rs, PannonRTV 

Vasárnap Hajdújáráson a Ludasi-tó partján hetedik alkalommal tartották meg a Rózsa Sándor 

Fesztivált, amelynek részleteit Sövény Rudolf, a rendezvényt szervező Rózsa Sándor Civil 

Szervezet elnöke ismertette a sajtó képviselőinek. – Az elmúlt években egyre jobban kezdi 

kinőni magát ez a fesztivál. Évről évre egyre többen és többen látogatnak ki hozzánk. Vannak 

már jól megszokott programjaink, mint például a betyárpróba, a különböző lovasprogramok 

vagy éppen a gyermekek számára megszervezett állatsimogató, de van itt kirakodóvásár is. Az 

a legfőbb cél, hogy a legkisebbektől a legidősebbekig az egész család számára felejthetetlen 

napot biztosítsunk. Emellett immár harmadik alkalommal a fesztivált megelőzően, hétfőtől 

péntekig, megszerveztük a Rózsa Sándor Hagyományőrző Tábort. Mindkét rendezvénynek az 

a célja, hogy minél jobban megismertessük az itt élőkkel a régmúlt időket, a betyárvilágot és a 

magyar történelmet – nyilatkozta a civil szervezet elnöke. 
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Médiatalálkozó Temerinben 
2023. július 16. – PannonRTV 

Médiatalálkozót tartottak Temerinben. Az esemény az Illés-napi rendezvénysorozat egyik 

szombati felvezetője volt, aminek a tájház adott otthont. Az esemény a temerini származású 

vagy Temerinhez kötődő újságírók, szerkesztők, operatőrök, vágók, hangtechnikusok és 

publicisták találkozója, melynek célja az ismerkedés, az eszmecsere és az ismeretbővítés. A 

panelbeszélgetés vezértémája a fotózás volt. 

 

Móka a múzeumban 
2023. július 17. – Magyarszo.rs, PannonRTV 

Júniusban új, ezúttal néprajzi kiállítás nyílt Topolya Község Múzeumában. Hogyan 

szórakoztak Topolyán és környékén a századelőn Zöldy Pál gyűjtése nyomán? – erre a kérdésre 

kapunk választ a kiállítás segítségével, amely a népi élet egyik szegmensét, a mindennapi élet 

velejáróját tárja elénk, a mókázást: miként és hogyan szórakozott a topolyai és környékbeli 

gyermek, fiatal és felnőtt a századelőn. A napokban a nemrég nyílt, Móka című, Topolya múltját 

bemutató néprajzi kiállításhoz kötődően gyermektábort tartanak. 

 

Napközis játéktábor Horgoson 
2023. július 17. – PannonRTV 

A Juvenior Polgárok Egyesületének szervezésében már harmadik éve vehetnek részt a 4 és 7 év 

közötti gyermekek a programban, ahol a szórakozás mellett a játékos tanulás is helyet kap. 

Vizes játékokkal és kézműves foglalkozással vette kezdetét a játéktábor a Művelődési Ház 

melletti téren. A programok a délelőtti órákban 9 és 12 óra között zajlanak, ahol ügyességi 

játékokban, de helyismereti felfedezésekben is részt vehetnek, valamint régi mesterségekkel 

ismerkedhetek meg a gyerekek. 

 

Középkori templomra bukkantak 
2023. július 19. – Magyarszo.rs 

A bácsfeketehegyi szennyvíztisztító építésekor, négy évvel ezelőtt, középkori sírokat tártak fel 

ezen a területen. A történészek feltételezték, hogy a közelben egy templomromnak is lennie 

kell, hiszen abban az időszakban a templom köré temetkeztek. Az ásatás az idén folytatódott, 

és a régészek sikeresen feltárták egy középkori templom romjainak egy részét. Az ásatás ma 

fejeződik be, ezért tegnap a helyszínre látogatott Kudlik Zoltán, a tartományi művelődési 

titkárság segédtitkára, Sárközi István, a Magyar Nemzeti Tanács Végrehajtó Bizottságának 

elnöke, Szűcs Balázs, a Szabadkai Községközi Műemlékvédelmi Intézet igazgatója és Sándor 

István, Kishegyes község alpolgármestere. A vendégeknek Perica Špehar professzor, az ásatás 

vezetője számolt be az elért eredményekről. 
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Topolya: Fogadás a legjobb tanulók részére 
2023. július 20. – Vajma.info, PannonRTV 

A topolyai község Vuk-díjasait fogadta Szatmári Adrián polgármester szerdán a községi 

képviselő-testület üléstermében. Alkalmi műsorral és ajándékokkal kedveskedett a 

fiataloknak. A mögöttünk álló tanévben 47-en érdemelték ki a Vuk-diplomát. A fogadás elején 

elhangzott szavalatok, énekes produkciók és a zeneiskola növendékének harmonikajátékát 

követően a polgármester személyesen gratulált minden Vuk diplomásnak. Terveikről 

érdeklődött, illetve rámutatott, hogy Topolya község önkormányzata a diákoknak az 

útiköltségeit finanszírozza, emellett ösztöndíjakkal is támogatja az egyetemistákat. 

 

Népzenei tábort tartanak Ludason 
2023. július 20. – PannonRTV 

A népi ének és a citerázás csínját-bínját sajátíthatták el a gyerekek a Ludasi Népzenei 

Táborban. Idén kisebb létszámmal, viszont annál nagyobb örömmel pengették a húrokat a 

fiatalok. A három napos tábor célja, hogy megfelelő fejlődési lehetőséget biztosítsanak a népi 

ének és citera kedvelőinek. Gyermekjátékok és gyermekdalok csendültek fel a népzenei tábor 

első napján a legfiatalabb résztvevők hangszereiből. Sokan most fogtak életükben először 

pengetőt. A másik tanterem viszont már bonyolultabb dallamoktól volt hangos. Ők gyimesi 

dalokat gyakoroltak. 

 

Búcsúi programok Kupuszinán 
2023. július 20. – Magyarszo.rs 

Számtalan programmal készülnek a Szent Anna-napi templombúcsúra Kupuszinán. Az ünnepi 

szentmise július 30-án, vasárnap 11 órakor kezdődik. Ezután következik a helyi fúvószenekar 

hagyományos búcsúi koncertje, majd megnyílik Mohos Zsófia Két palóc falu című fotókiállítása 

a helyi Petőfi Sándor Művelődési Egyesületben. A szeptember 1-jéig megtekinthető kiállítást 

Toldi István, a Magyar Kultúra Lovagja, Palócország Örökös Mesemondója, a Népművészet 

Mestere nyitja meg. 

 

Illés-napi körmenet Temerinben 
2023. július 21. – Magyarszo.rs 

A temeriniek 1853-ban fogadták meg, hogy július 20-án munkaszünetet tartanak. Abban az 

évben katasztrofális vihar és jégeső pusztította el a temerini határt Illés napján, és hogy a 

sorozatos elemi csapásoktól megszabaduljanak, ezt a napot fogadott ünneppé nyilvánították. 

A hagyomány azóta is él, a helybeliek minden évben misén szentelik meg az új kenyeret és bort, 

szabadtéri és művelődési rendezvényekkel, valamint minden korosztályt megmozgató 

programsorozattal készülnek Illés próféta napjának megünneplésére. 
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Ülésezett a Kárpát-medencei Református Diakóniai Koordinációs Tanács 
2023. július 14. – Kárpátalja.ma 

A Magyar Református Szeretetszolgálat székházában ülésezett a Kárpát-medencei Református 

Diakóniai Koordinációs Tanács július 13-án. Az eseményen többek között részt vett dr. Czibere 

Károly, a Magyar Református Szeretetszolgálat Alapítványának elnöke, Juhász Márton 

ügyvezető igazgató és Katona Viktória ügyvezető-helyettes, a határon túli szolgálatokért felelős 

lelkipásztor, valamint Nagy Béla, a Kárpátaljai Református Egyházkerület főgondnoka is. Az 

ülésen a diakónia szabályozásának kérdésköréről, az együttműködés különböző lehetőségeiről 

és formáiról egyeztettek, kitérve a kárpátaljai aktualitásokra, az adventi időszakra, valamint a 

2024-es Szeretethíd programra is. 

 

Három kárpátaljait igazolt a Nyíregyháza Spartacus FC 
2023. július 14. – Kárpátalja.ma 

A nyári átigazolási szezonban már három kárpátaljai labdarúgót szerződtetett a Nyíregyháza 

Spartacus FC. A magyar klub június végén szerződtette Rjasko Mihajlót, aki az NB I-es 

Kecskeméttől érkezett a Szparihoz. A 26 éves, 192 cm magas hátvéd Munkácson született. 

Korábban az ukrán élvonalban is játszott. Szintén a Spartacus FC-nél folytatja a kárpátaljai 

Tamás Olivér is. Tamás Olivér Paksról érkezett a Szparihoz kölcsönbe. A 22 éves belső védő 

2021 elején igazolt Székesfehérvárról Paksra, ahol összesen negyvenegy mérkőzést játszott. A 

188 cm magas labdarúgó az U19-es és az U21-es válogatottnak is tagja volt, a következő idényt 

pedig a Szparival kezdheti. 

 

Kárpátaljai rendőrök gyermekei indultak üdülni Magyarországra 
2023. július 14. – karpat.in.ua 

Kárpátaljai rendőrök gyermekei indultak nyaralni Magyarországra. A hosszú hétvége ideje 

során tartalmas programok várnak a fiatalokra, többek között strandolás, állatkerti látogatás 

és kirándulások. A 22 gyerek és három felnőtt kísérőjük Fényeslitkén lesz elszállásolva. Tavaly 

az egyházi és civil szervezetek, valamint a magyar kormány közbenjárásának köszönhetően 

több ezer ukrajnai gyermek üdülhetett Magyarországon, akiknek a nehéz idők ellenére is 

szükségük van a pozitív tapasztalatokra. Valerij Najman, a Kárpátaljai Megyei Járőrszolgálat 

vezetőjének elmondása szerint, munkatársainak összesen 140 gyermeke van. A mostani 

alkalommal a 10 és 14 év közöttiek vesznek részt a magyarországi pihenésben. 

 

Apa- lánya nap a KMNE szervezésében 
2023. július 15. – karpat.in.ua 

Bevált programon ne változtass, vallják a Kárpátaljai Magyar Nagycsaládosok Egyesület 

munkatársai, akik tagcsaládjai számára az elmúlt heti anya-fia hétvége után az édesapáknak és 

lányaiknak tartottak szórakoztató közös napot. A résztvevők a nap első felében ellátogattak a 

makkosjánosi Dinóparkba, ahol őslényekkel ismerkedhettek meg a fiatalok és természetesen 

nem maradhatott el a közös játék sem. A keresztény erkölcsre épülő szervezetnél szinte 

mindegyik rendezvényükre hívnak és várnak egy- egy egyházi személyt is. Ezúttal az apa-lánya 
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programon, mind a görögkatolikus, mind pedig a református egyháztól érkeztek lelkészek 

lányaikkal. Az alkalom előtt pedig Kacsó Géza, a bátyúi református egyházközség lelkipásztora 

mondott imát és kért áldást a résztvevőkre.  

 

Koszorúzással a Rákóczi-szabadságharc emlékének megőrzéséért 
2023. július 16. – Kárpátalja.ma, karpat.in.ua, karpataljalap.net 

Kárpátalja magyar szervezetei tiszteletüket tették a Rákóczi-szabadságharc emlékeinél 

Tiszaújlakon, július 16-án. A már hagyománnyá vált megemlékezést a Kárpátaljai Magyar 

Kulturális Szövetség szervezte. A koszorúzás a sóháznál kezdődött, amely egykor Esze Tamás, 

híres kuruc vezér tulajdonában állt. Esze Tamás emléktáblája előtt Barta József, a KMKSZ 

alelnöke köszöntötte az emlékezőket. A koszorúk elhelyezését követően a KMKSZ, 

Magyarország Beregszászi Konzulátusának és Ungvári Főkonzulátusának, a Kárpátaljai 

Megyei Tanács és a Beregszászi Járási Tanács, a Pro Cultura Subcarpathica civil szervezet, a II. 

Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola, az Ukrajnai Magyar Demokrata Szövetség vezetői 

és tagjai a Turul-emlékműnél emlékeztek meg a Rákóczi-szabadságharc első győztes csatájáról 

és rótták le koszorúikkal tiszteletüket a hősök előtt. 

 

Magyarországi üdülésre indult Ungvárról az első ukrán gyerekcsoport 
2023. július 17. – MTI, Kárpátalja.ma 

Elindult Ungvárról Miskolcra hétfőn az orosz-ukrán háború által érintett ukrán gyerekekből és 

az őket kísérő szülőkből álló első csoport abból az összesen 400 gyerekből, akik a kormány 

döntése alapján Magyarországon üdülhetnek. A frontvonal közelében fekvő Zaporizzsja megyei 

településekről érkezett gyerekek és szüleik - 63 gyerek és 34 felnőtt kísérő - egyhetes kárpátaljai 

pihenést követően indultak tovább Ungvárról Miskolcra, ahol két hét üdülés vár rájuk. A 

csoportot búcsúztató Bacskai József ungvári főkonzul elmondta, hogy Viktor Mikita, a 

Kárpátaljai Katonai Közigazgatás elnöke két héttel ezelőtt kérte Magyarország segítségét a 

háborús övezetből származó ukrán gyerekek üdültetésében. A magyar kormány a kérésnek 

eleget téve úgy döntött, hogy 400 gyerek kéthetes, soron kívüli táboroztatását biztosítja. 

 

Véget ért a Mikes Kelemen Alkotótábor 
2023. július 17. – Kárpátalja.ma 

Történelmünk és hagyományaink elevenedtek meg a lassan három évtizedes múltra 

visszatekintő Mikes Kelemen Hagyományőrző Alkotótáborban, közismert nevén 

„Jurtatáborban”. A Kárpátaljai Magyar Pedagógusszövetség szervezésében megvalósuló tábor 

minden évben színes és változatos programokkal várja a fiatalokat. Idén sem volt ez másként. 

A történelmi múlt, elődeink szokásai, mindennapjai, valamint népi értékeink elevenedtek meg 

az előadások, kézműves foglalkozások, közös beszélgetések, éneklések és tábortüzek 

alkalmával. A táborvezetők (Kész Barnabás, Kész Margit és Kész Réka) célja, hogy kötetlen, 

szórakoztató formában fejlesszék a gyerekek történelmi és néprajzi ismereteit, erősítsék a 

nemzeti identitásukat, és egyúttal tartalmas kikapcsolódást biztosítsanak számukra. 
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Színjátszó táborral indult a „GENIUS” Jótékonysági Alapítvány nyári 

programsorozata 
2023. július 17. – karpat.in.ua, karpataljalap.net 

A „GENIUS” Jótékonysági Alapítvány évente szervez művészeti, sport, néptánc és népzenei, 

irodalmi nyári táborokat. Idén a hagyományaikhoz híven a nyári időszakot a színjátszó táborral 

indították, amelynek szakmai partnere a Kárpátaljai Magyar Drámai Színház. A tábor öt napja 

alatt, a 30 résztvevő megismerkedhet a színjátszás alapjaival. Elsőként kulisszajáráson 

vehettek részt a fiatalok. A foglalkozásokon a fiatalok megismerkedhetnek a beszédtechnika 

alapjaival, valamint elkészíthetik saját darabjukat is a beregszászi társulat segédszínészeinek 

segítségével. A színjátszó tábor helyszínét az előző évekhez hasonlóan idén is a Rákóczi 

Főiskola, valamint a szakmai részeknél a Beregszászi Színház biztosítja, ahol a záró napon be 

is mutathatják majd a hét folyamán szerzett tudásukat a résztvevők. 

 

Kezdetét vette a III. Ung-vidéki sporttábor Nagydobronyban 
2023. július 17. – karpat.in.ua, Kárpátalja.ma 

Július 17-e és 21-e között idén már harmadik alkalommal szervezi meg a „Genius” Jótékonysági 

Alapítvány az Ung-vidéki sporttáborát. Az egy hetes esemény sorozat helyszíne a II. Rákóczi 

Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola Egán Ede Szakképző Centrum Nagydobronyi Szakképzési 

Központja. A tábor célja, hogy szakmailag fejlesszék a sportoló diákokat és az, hogy lehetőséget 

biztosítsanak számukra az aktív testmozgásra és a közösségben való létre. A sporttáborra évről 

évre többen jelentkeznek, idén a tavalyi 59-hez képest 75 gyermek vesz részt a tábor 

foglalkozásain. 

 

Bővebb riport: kárpátaljai néptánctábor Sátoraljaújhelyen 
2023. július 17. – karpat.in.ua 

Az elmúlt években megszokott nyári esemény volt Kárpátalján a Pál család által, még a 

kilencvenes évek elején, életre hívott tiszapéterfalvi népzenei, néptánc és kézműves tábor. Az 

egy héten át zajló nyári oktatásra Kárpátalja szinte minden szegletéből érkeztek gyerekek és 

felnőttek egyaránt. Ez a tábor adott otthont mindig a táncház zenészek találkozójának is, ahol 

egymásnak mutathatták be tudásukat a különböző együttesek. Mindez idén sem maradhatott 

el, azonban az ukrajnai háború miatt a rendezvényt ideiglenesen áttették a sátoraljaújhelyi 

Rákóczi táborba. 

 

Fővárosi családok kárpátaljai üdülését támogatja Magyarország Kijevi 

Nagykövetsége 
2023. július 18. – karpat.in.ua 

Fővárosi családok kárpátaljai üdülését támogatja Magyarország Kijevi Nagykövetsége, melyről 

az intézmény a Facebook-oldalán számolt be. „Magyarország Kijevi Nagykövetsége és Anna 

Szkorohod parlamenti képviselő szervezésében, a Külgazdasági és Külügyminisztérium 

támogatásával, kijevi valamint Kijev környékén élő édesanyák és gyermekeik pihenését 
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valósítottuk meg a kárpátaljai Makkosjánosiban. A háború borzalmaiban érintett 9 család (9 

édesanya + 11 gyermek) egy hetet tölt Kárpátalján, ahol lehetőségük lesz kikapcsolódni, 

feltöltődni. A családok szervezett programokon vesznek majd részt, pl. a gyermekek élvezhetik 

a közeli Dinó-parkot, játszóteret, kalandparkot, és pancsolhatnak a fürdőkben ebben a 

kánikulában. Reméljük, hogy a rövid egy hetes időszak alatt légiriadóktól és 

rakétatámadásoktól mentesen tudnak pihenni.” 

 

Kárpátalja reformátussága Nagydobronyban 
2023. július 18. – karpat.in.ua 

Július 16-án a nagydobronyi templomban gyűlt össze Kárpátalja reformátussága. A Kárpátaljai 

Református Egyházkerület által szervezett csendesdélutánon a hívek magasztalták Istent, 

segítségül hívva az ő nevét, és megtapasztalhatták, hogy szerteágazó, erős testvéri közösséget 

alkotnak. Bátorítani igyekeztek és együtt imádkoztak kárpátaljai református testvéreikkel 

számos ország testvéregyházainak képviselői, akik szolidaritást vállalnak az Ukrajnában élő 

magyar reformátusokkal. 

 

II. Rákóczi Ferencre és a szabadságharcra emlékeztek a Bovcár-kútnál 
2023. július 18. – karpataljalap.net, karpat.in.ua 

Csöndes koszorúzással méltatta a Felső-Tisza-vidék magyarsága a Nagyságos Fejedelem 

emlékét, valamint a Rákóczi-szabadságharc első győztes csatáját július 16-án. A szórvány 

magyar közösség az Égermező (Vilsáni) előtt található Bovcár-kutat felkeresve emlékezett meg 

az 1703‒1711 között zajló szabadságharcról és Rákóczi szellemiségéről. 

 

XII. Bereg-vidéki népzenei és néptánc tábor 
2023. július 18. – karpat.in.ua 

Tizenharmadik alkalommal szervezte meg a „GENIUS” Jótékonysági Alapítvány a Bereg-

vidéki népzenei és néptánc tábort, melynek a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola 

Szakgimnáziuma ad otthont. A programra idén 97 fiatal nyújtotta be jelentkezését, akik 22 

településről érkeztek. Az öt napos tábor célja, hogy a fiatalok jobban megismerjék magyar 

kultúránkat és népi hagyományainkat. A tábor munkájában idén 10 képzett oktató vesz részt. 

A hangszeres képzést a Csipkés együttes tagjai, valamint a Beregszászi Kodály Zoltán 

Zeneiskola oktatói vállalták. Továbbá a programokat úgy alakították ki, hogy abban minden 

fiatal megtalálhassa a hozzá legjobban illő ágát a magyar népművészetnek. 

 

Jól halad a Vérke csatorna tisztítása Beregszászon 
2023. július 18. – karpat.in.ua 

Új szakaszához ért a magyar kormány által 1,2 milliárd forinttal, azaz mintegy 3,5 millió 

euróval támogatott projektje, a Vérke-csatorna megtisztítása Beregszászon. Erről és annak a 

folytatásáról tartott technikai értekezletet, illetve terepszemlét az elmúlt nap folyamán a 

projekt kivitelezője, a Békés Drén KFT tulajdonosa, Barkász Sándor, valamint Babják Zoltán a 

Beregszászi kistérség polgármestere. A kivitelező elmondása szerint eddig már 19 kilométert 
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tisztítottak ki, viszont most értek a nehezebb, ámde rövidebb részhez, hiszen még a csehszlovák 

időszakban a Vérke városhatáron belüli részeit kövekkel burkolták, amit mindenképpen helyre 

szeretnének állítani, így itt nagygépek helyett más megoldásokat kell alkalmazni. Egy álom 

válik valóra a szemünk előtt, de még hosszú az út és a lakosoknak is türelmesnek kell lenni, 

fogalmazott Babják Zoltán polgármester. 

 

János vitéz vetítés az ungvári Hungarológiai központban 
2023. július 19. – karpat.in.ua 

Ungváron, a Hungarológiai központban mutatták be, Kárpátalján immár harmadszor, 

Jankovics Marcell örök klasszikusát, Petőfi Sándor művének rajzfilm adaptációját, a János 

vitézt. A mostani alkalom során az Ungvári 6. Számú Napocska Óvoda magyar csoportjának 

apróságai tekintették meg az alkotást. Magyarország Külgazdasági és Külügyminisztériuma 

csatlakozott a Petőfi-bicentenárium eseményeihez, és a világ különböző országaiban működő 

magyar külképviseletek számos programot bonyolítanak le Petőfi Sándor életére és 

munkásságára emlékezve. A Petőfi-emlékévhez kapcsolódva Magyarország Kijevi 

Nagykövetsége jóvoltából elkészült az animációs film ukrán nyelvű feliratozása is, hogy 

Kárpátalján az ukrán anyanyelvűek is megtekinthessék. 

 

XXVIII. Mikes Kelemen Hagyományőrző Alkotótábor 
2023. július 19. – karpat.in.ua 

A Mikes Kelemen Hagyományőrző Alkotótábor a kárpátaljai magyarság legrégebbi 

gyermektábora, melyet idén már 28. alkalommal szervezett meg a Kárpátaljai Magyar 

Pedagógusszövetség. A programsorozat célja, hogy kötetlen, szórakoztató formában fejlessze a 

gyerekek történelmi és néprajzi ismereteit, erősítse a magyar nemzeti identitásukat, és 

tartalmas kikapcsolódást biztosítson számukra. Őseink íjász tudománya, illetve a lovasoktatás 

is kedvelt program, de a fiatalok részt vehetnek különböző kézműves-foglalkozásokon is, ahol 

a mesterségek elsajátítása közben megismerhetik kézműveseinek életét, továbbá a gyerekek 

történelmi előadásokon kerülhetnek közelebb különböző korok harctudományához és korhű 

viseleteihez. A tábor szervezői mindig időrendi sorrendben ismertetik meg a résztvevőket a 

magyar történelem érdekes mozzanataival. 

 

Lassan másfél éve töretlen Magyarország segítségnyújtása 
2023. július 19. – karpat.in.ua 

Lassan eltelt a 2023-as év fele is, az ukrajnai háború azonban még mindig tart. A legrosszabb 

az egészben, hogy a végét még senki sem látja, és még a szakértők sem merik megjósolni annak 

dátumát. A légiriadókhoz, a rakétatámadásokhoz és a létbizonytalansághoz viszont ez idő alatt, 

kénytelen volt hozzászokni az ukrán társadalom. Egyes becslések szerint közel millióan 

szorulnak humanitárius segítségre Ukrajnában, számukra a nemzetközi szervezetek, az 

egyházak és a civilek kezdeményezései jelentenek lehetőséget a túléléshez. A magyarországi 

összefogás az elmúlt több mint 500 nap alatt azonban soha korábban nem látott méreteket 

öltött. Legutóbb az újjáépítésben vállalt szerepükért mondott köszönetet a magyaroknak a 
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Kijev megyei Bucsa polgármestere. Anatolij Fedoruk, a legnagyobb közösségi oldalon közzétett 

bejegyzésében számolt be a Magyar Ökumenikus Segélyszervezet közreműködésével 

megvalósuló mentőállomás építési munkálatairól. 

 

Játszóház Beregszászban és Nagybégányban 
2023. július 19. – Kárpátalja.ma 

Beregszászban és Nagybégányban járt a Beregszászi Járási Máltai Szeretetszolgálat (BJMSZ) 

mozgó játszóházi programja. Július 18-án a Beregszászi Római Katolikus Egyház, július 19-én 

pedig a Nagybégányi Református Egyház fogadta a programot. A játszóház célja fejleszteni a 

gyerekek finommotorikáját, ügyességét, térérzékelését, egyensúlyérzetét és logikáját, ezen felül 

pedig levezetni a háborús helyzet miatt kialakult stresszt. 

 

Tartós élelmiszer és higiéniai termékek az Ukrajnai Ortodox Egyháznak 
2023. július 20. – karpat.in.ua, karpataljalap.net 

A Beregszászi Járási Máltai Szeretetszolgálat Magyarország ungvári főkonzulátusával 

együttműködve közel 2 tonna segélyszállítmányt adott át a kárpátaljai Ukrajnai Ortodox 

Egyház részére. Varszonofij ungvári és kárpátaljai püspök elmondta, az ungvári főkonzulátus 

a háború kezdete óta segíti az egyház humanitárius tevékenységét. A Beregszászi Járási Máltai 

Szeretetszolgálat a háború kitörése óta aktív részt vállal a rászorulók megsegítésében. A most 

átadásra került humanitárius segélyszállítmányt a német-osztrák Csilla von Boeselager 

Alapítvány és a magyarországi Máltai Szeretetszolgálat támogatásával állították össze. 

 

Hittanosokat látogatott a Máltai Szeretetszolgálat Játszóbusza 
2023. július 20. – karpat.in.ua 

Én vagyok az út, az igazság, és az élet! Jézus Krisztus ezen szavai szolgálnak jelmondatként a 

Beregszászi Római Katolikus Egyházközség hittan táborában, amelyet a hét folyamán tartanak 

a Pásztor Ferenc Közösségi és Zarándokházban. A hittanosok számára olyan programokat 

állítottak össze, amelyek teljes kikapcsolódást és lelki feltöltődést biztosítanak számukra. 

Minden reggel közös misével kezdik az alkalmat, majd a csoportos beszélgetést követően aktív 

programelemekben vesznek részt a fiatalok. A hittanosok nagy örömére a tábor első napján 

ellátogatott hozzájuk a Máltai szeretetszolgálat Játszóbusza is. Nem ez az első alkalom, hogy a 

hittanosokhoz látogat ki a játszóbusz, hisz korábban már Asztélyba, a beregszászi alkalmat 

követően pedig Nagybégányba látogattak a reformátusok táborába. 

 

Partneri találkozó Kárpátalján 
2023. július 20. – Kárpátalja.ma 

A protestáns egyházak és segélyszervezetek képviselőinek mintegy negyvenfős delegációja 

látogatott Kárpátaljára a Magyar Református Szeretetszolgálat kíséretével. A július 16–17. 

között létrejött partneri találkozón meglátogatták az ott élő testvéreket és megtekintették az 

egyik legnagyobb hazai karitatív szervezet közreműködésével megvalósult támogatások 

eredményeit. Czibere Károly, a Magyar Református Szeretetszolgálat Alapítványának elnöke 
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elmondta, hogy a szeretetszolgálat számára a háború kitörésének első napjától fogva kiemelten 

fontos, hogy minden rendelkezésre álló eszközzel támogassa bajba jutott embertársainkat.  

 

Közös előadással zárult a VIII. Színjátszó tábor 
2023. július 23. – Karpat.in.ua 

A „GENIUS” Jótékonysági Alapítvány évente szervez művészeti, sport, néptánc és népzenei, 

irodalmi nyári táborokat. Idén a hagyományaikhoz híven a nyári időszakot a színjátszó táborral 

indították, amelynek szakmai partnere a Kárpátaljai Magyar Drámai Színház volt. Az egy hetes 

tábor színes programot biztosított a fiataloknak. Saját rendezésű színdarabjukat a zárónapon 

mutatták be. A 29 táborlakót a színjátszás alapjaival a beregszászi színház két fiatal 

segédszínésze, Cséke Adrienn és Henczel Jázmin ismertette meg. Egy hét rövid idő, viszont 

elég volt ahhoz, hogy mindenki kibontakoztassa tehetségét. Emellett fontos a közösségi élmény 

is, hiszen ez alatt rövid idő alatt egy csapattá formálódott a társaság, akik a színház Ficseri 

ifjúsági csoportjában folytathatják a közös munkát. A színjátszó tábor évek óta nagyon 

népszerű a fiatalok között és természetesen vannak visszajárók is, mint például Lukovics 

Daniella Makkosjánosiból, aki már negyedik alkalommal jelentkezett a táborba. A színjátszó 

tábornak, az előző évekhez hasonlóan idén is a Rákóczi Főiskola, valamint alkalmanként a 

Beregszászi Színház adott otthont. 

 

Zarándoklat a békéért, Kárpátalja-Máriapócs 2023 
2023. július 23. – Karpat.in.ua 

Mintegy 400-an vettek részt a Beregszászi Görögkatolikus Esperesi Kerület gyalogos 

máriapócsi zarándoklatán. Az Illés napi búcsúra igyekvők a több mint 60 km-es túrát a 

Beregsurányi határátkelőnél kezdték. A két napos gyalogos zarándoklat résztvevői hálával a 

szívükben, békéért imádkozva meneteltek a hőség és a forró aszfalt ellenére is. A zarándokok 

imádkozva és énekleve tették meg útjukat, a papok folyamatos gyónási lehetőséget 

biztosítottak számukra. A búcsújárók a templomba érkezve hálaadó imádság majd szent 

liturgia keretében köszöntötték a Máriapócsi Könnyező Szűzanyát. 

 

KMKSZ Hűség díjasok - Mackó István: ha valamit elvállalok, igyekszem a 

maximumot kihozni magamból 
2023. július 23. – Karpat.in.ua 

Mackó István 2001 januárjától, megalakulása óta elnöke a KMKSZ Őrdarmai 

Alapszervezetének. Egyik oszlopos tagja a KMKSZ-frakciónak az Ungvári Járási Tanácsban, 

több mint 10 évig volt a képviselő testület alelnöke. Mackó Istvánnal a KMKSZ Ungvári Járási 

Középszintű Szervezetének sikereiről, képviselői tevékenységéről beszélgettünk. 
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Tábor a javából az összetartozás élményével 
2023. július 19. – Nepujsag 

Július elején egy teljes hétig 29 muravidéki, 3 vajdasági, 3 kárpátaljai, 3 erdélyi, 3 felvidéki 

fiatal, valamint 5 kísérő vett részt az orfűi jurtatáborban. A Kárpát-medencei gyerekek az „Öt 

határon át” Kárpát-medencei vetélkedőn elért eredményeik alapján csatlakozhattak. Az Útra, 

kamasz tábor idén is felejthetetlen élményekkel ajándékozta meg a fiatalokat, a tábor 

népszerűségének titkáról Štampah Misi táborvezető mesélt lapunknak. – Ez volt a 14. Útra, 

kamasz tábor. Két régi táborkísérő és hűséges táborozó, Tóth Matyi és Toplak Anna segített 

nekem a Muravidékről. Idén olyan szálláshelyet sikerült találnunk Orfűn, ahol mindannyian 

kényelmesen elfértünk. Fontos megemlíteni, hogy már régóta nem kell toboroznunk a 

gyerekeket a táborba, mert mindig túljelentkezés van. A népszerűség titkára nincs pontos 

válasz, talán az élmények és a programok összessége járul hozzá ehhez. 

 

Teljesen megújult a radamosi Mária-kegyhely 
2023. július 19. – Nepujsag 

A Radamoshoz közel eső Fekete-erdőben található Mária-fának hosszú a története, most már 

76 éves múltra nyúlik vissza. A kegyhelyet a muravidéki magyar közösség (MMÖNK) a Bethlen 

Gábor Alapkezelő (BGA) pénzügyi segítségével az elmúlt esztendőben újíttatta fel. Először 

tekintsünk a múltba és röviden összegezzük, miként született egy mai napig élő legenda. A 

történet 1947-ben kezdődik, amikor Füle József falusi pásztornak a Fekete-erdőben egy tölgy 

tetején megjelent a Szűzanya. „Nagyapám szegény özvegyember volt, aki az ötödik gyermekük 

születésekor vesztette el a feleségét. Szent Vid napján, június 15-én teheneket őrzött itt. Egy 

törzsökön ült és szomorú sorsa fölött töprengett, amikor érezte, hogy valami láthatatlan erő 

felemeli a fejét... Felnézett, és a tölgy fölött, amelyet attól fogva mi Mária-fának nevezünk, 

meglátta a Szűzanyát rózsafüzérrel a kezében. Hívta a többi pásztort és elmondta, mi történt 

vele. A látomásnak gyorsan híre kelt. 

 

Ismerős környezetben, az otthonhoz közelebb 
2023. július 19. – Nepujsag 

Amint már beszámoltunk róla, a lendvai és a rakicsáni idősotthon sikeresen pályázott a 

szolidáris jövőért felelős minisztériumnál az idősotthonok fejlesztésére előirányzott EU-s 

eszközökre. Dobronakon, Salban és Kebelén 92 személy számára 11 millió euró összegben 

épülnek idősotthon-egységek. Emlékeztetőül: a lendvai idősotthon a Salban és Kebelén 

építendő 24–24 férőhelyes idősotthon-egységekre közel 6 millió eurós, míg Dobronak a 

Rakicsáni Idősek Otthonával egy 44 férőhelyes egységre 5,3 millió eurós, teljeskörű állami 

támogatást nyert. A kivitelezési határidő mindhárom esetben 2026. 

 

Zrínyire emlékeztek 
2023. július 19. – Nepujsag 

A lendvai Zrinski Központ udvarán a Pomurje Horvát Kulturális Egyesület szombaton már 

második alkalommal szervezte meg a „Zrinijada” című rendezvényt. A szervezők a meghívott 
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vendégek – a kaproncai (Koprivnica) középkori kézművesek, a lendvai régiséggyűjtők és a 

Pomelaj vidékfejlesztési egyesület – bemutatkozásával, valamint hagyományos muraközi 

ételek kínálatával, amelyeket a lendvai és a velenjei horvát egyesületek, valamint a žiškovci 

kultúregylet szakácsai készítettek, igazi középkori vásári hangulatot teremtettek. A kulturális 

műsorban, amely az udvaron felállított Zrínyi-szobor koszorúzását követte, fellépett a Gornji 

Kraljevec-i amatőr színjátszócsoport, valamint a Mala Subotica-i vegyeskórus. A rendezvény 

fénypontját a Zrínyi Miklóst alakító szereplőnek a Murakeresztúri Zrínyi Kadétok kíséretében 

való érkezése jelentette, aki Zrínyiként röviden bemutatkozott a szép számban egybegyűlt 

közönségnek. A rendezvény, amelyen lehetőség adódott fényképészkedni is a főszereplővel, 

szórakozással és a hadvezérhez kapcsolódó kincskereséssel fejeződött be. 

 

 

Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2023. július 19. – Kossuth Rádió 

 

32. TUSVÁNYOS  

Szerda reggel a hivatalos megnyitón tömve volt a Lőrincz Csaba sátor. A pódiumon a házigazda, 

Butyka Zsolt Tusnádfördő polgármestere, Potápi Árpád János nemzetpolitikai államtitkár, 

Toró T. Tibor, az Erdélyi Magyar Szövetség alelnöke és Németh Zsolt az Országgyűlés Külügyi 

Bizottságának elnöke. 

A megnyitó után a tábor eseményeiről, az itt elhangzó előadásokból, kerekasztal 

beszélgetésekből készült válogatás, persze a teljesség igénye nélkül.  

 

- A Kárpát-medencei Lovasprogram elindításának bejelentése – Potápi Árpád János 

államtitkár, Kolozsvári Tibor szakmai előkészítő. 

- Magyar sportközvetítések kódolatlanul Erdélyben – Székely Dávid, MTVA Sport 4 

csatornaigazgató bejelentése 

- Jövő iskolája Erdélyben – Ferencz-Salamon Alpár, Apáczai Csere János Pedagógusok Háza 

főigazgatója, Orosz Ildikó – II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főisk, elnöke 

Sztankics Éva, Székely Mikó Kollégium igazgatója, Korodi Attila, Csíkszereda polgármestere 

- Az egyház és a mesterséges intelligencia – Lakatos Sándor lelkész és vallástanár, Bartha-Pál 

Aba, unitárius lelkész 

- A nemzeti oldal erősödése az EU-ban – Szilágyi Dóra Emese, MIÉRT alelnök, Szabó Bence 

MCC 
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Kárpát-medence 
2023. július 23. – M1 

 

Apródtábor a doroszlói Szentkúton 

 

Fegyvercsörgéstől és középkori zenétől volt hangos napokon keresztül Délvidéken a doroszlói 

Szentkút környéke. Negyedik alkalommal tartott Apródtábort a visegrádi Szent György 

Lovagrend zombori priorátusa a kegyhelyen. A táborba 40 kalandra vágyó fiatal érkezett 

Délvidékről. A kis apródokat a zentai Szent Longinusz hagyományőrző egyesület tagjai 

tanították a középkori küzdősportokra és széles körű ismereteket szerezhettek a középkori 

kultúráról és történelemről is. 

 

A clevelandi cserkész regős csoport Gyimesközéplokon 

 

A Gyimes völgye minden évszakban gyönyörű, érdemes ide ellátogatni még az óceánon túlról 

is. Ezt tette az Ohio állambéli Cleveland város, erős magyar identitással bíró, 50 éve alakult 

Regőscserkész csoportja is. Ötödik Kárpát-medencei körútjuk során Gyimesközéplokra is 

ellátogattak, hogy az itt élők életével, kultúrájával ismerkedjenek. 

 

II. Barcasági Lovas Napok 

 

Fajtabemutatóval kezdődött a lovasünnep Barcaújfaluban. Az idén kétnaposra duzzadt 

lovasnapok egyre több helyi és messzebbről érkező látogatót vonz, valamint a közösség 

megtartásának és építésének fontos eseményévé vált. 

 

Nyílt nap a serkei gépmúzeumban   

 

A hagyományokhoz híven harangszóval és szabadtéri istentisztelettel vette kezdetét a nyílt nap 

a felvidéki Serke Gépmúzeumában. A Rimaszombattól pár kilométerre található múzeumot 

1995-ben saját kertjében alapította id. Pohóczky Béla nyugalmazott evangélikus-református 

lelkész, akinek fia személyében követője is akadt. Mára ők lettek a Felvidék egyik legjelentősebb 

mezőgazdasági gépgyűjteményének tulajdonosai. Id. Pohóczky Béla  egész életében rajongott 

a gépekért, ennek a kötődésnek az eredménye a múzeum. A számtalan csodából álló 

gyűjtemény évközben előzetes egyeztetést követően látogatható, ám évente egy alkalommal 

megnyitja kapuit az érdeklődők előtt. 

https://mediaklikk.hu/musor/karpat-medence/

